
״בונים יחד״ הנו מיזםמאגר חברתי של אנשי ונשות מקצוע מענף

הבנייה אשר מתנדבים לעמוד לצד המשפחות שנפגעו לסייע להם

בשיקום המרחב הבנוי, הבתים והדירות ביישובי העוטף שנהרסו

או נפגעו במלחמת ״חרבות ברזל״. כל זאת על מנת להחזיר את

התושבים והמשפחות למרחבים בנויים חדשים ומתחדשים

במהרה. 

מוזמנים להצטרף למאגר מתכננים ויועצים בתחומי הכשרה

שונים: אדריכלים, אדריכלי נוף, מהנדסים, הנדסאים, מודדים,

מעצבי פנים, אנשי הדמיות, יועצי בנייה ירוקה, יועצי נגישות, יועצי

מיגון ובטיחות, כמאים, שמאים, יועצי איטום, אגרונומים, יועצי

קרקע, יועצי תנועה, מתכננים חברתיים, אנשי פרוגרמה, כלכלנים

אורבניים, ועוד רבים. 

לפרטים והרשמה

אירועי 7 באוקטובר שינו את המציאות המוכרת על פניה. ישראל

מצאה עצמה במלחמה, מאות אלפים איבדו את יקיריהם ואת

בתיהם, שגרת החיים של כל אזרחי המדינה נקטעה והעתיד

הקרוב והרחוק נראה כלוט בערפל.

האקדמיה, כזירת המפגש בין צעירים לבין רעיונות – היא הבית

בו בחרנו להתכנס, סטודנטים וסטודנטיות מכלל המוסדות

האקדמיים בארץ  לחלום, לחקור, ליזום ולעצב את היום שאחרי

המלחמה.

1214 בדצמבר, אוניברסיטת תלאביב

לפרטים והרשמה

הוספה ליומן:

יונתן רוזין, מתכנן תחבורה וחבר הועד,  כותב

בטיים אאוט על תכנון צמתים חכם ואנושי יותר,

בקלות.

לקריאה

המינהלת להתחדשות עירונית בירושלים מציעה
קורס להכשרת יועצים חברתיים בהתחדשות

עירונית. 

תהליכי התחדשות עירונית ( פינוי בינוי) מלווים על

ידי יועצים חברתיים המסייעים ומלווים את בעלי

הדירות בתהליך.

הקורס מותאם במיוחד לציבור החרדי.

פתיחת הקורס: 9 בינואר 2024, מידי יום שלישי

לפרטים והרשמה

מידעון (ניוזלטר) מספר 324: דצמבר 2023

חדשות האיגוד בצל המלחמה

מתכננות ומתכננים יקרים.ות,

אנו רוצות לפתוח גיליון זה של מידעון האיגוד בפניה אישית לכל אחת ואחד מכם לשלם את דמי החברות השנתית.

 בימים אלו נפתחה ההרשמה לשנת 2024. כמדי שנה למקדימים להצטרף/לחדש חברות אנו מציעים הנחה צנועה בדמי

החבר. בימים אלו מחשבות כולנו נמצאות בדאגה לנעשה במדינה ובגבולותיה לצד דאגה  אישית לשלומם של יקירים

ולפרנסה. לצד כל זאת אנו מבקשות לקרוא לכן.ם דווקא בעת זו לשים לבכם.ן גם לאיגוד המקצועי שלנו ולפעילותו. מדי שנה

נאבק האיגוד על שרידותו הכלכלית ויכולתו לעבוד ולייצג באופן משמעותי את תחום התכנון. השנה הדבר מקבל משנה תוקף.

אנו מתמודדות עם חשש אמיתי וריאלי כי הפרויקטים והפעילויות השונות והתחזיות התקציביות לא יתממשו בהיקף הרצוי

שמאפשר את המשך הפעילות השוטפת של האיגוד.

לפיכך השנה, יותר מתמיד וממגוון סיבות, תשלום דמי החבר והצטרפותם של מירב א.נשי התכנון לארגון הפרופסיונלי של

התחום חשובים מתמיד. כפי שא.נשי התכנון יודעים.ות להתגייס לטובת קריאות מקצועיות שלנו אנו פונות ומבקשות את

התגייסותכן.ם הן לתשלום דמי החבר כבר כעת והן להוספת חברות וחברים חדשים.ות לאיגוד.

גיליון זה ממשיך לעסוק במצב המורכב אליו נקלעה מדינת ישראל גם בתחומי התכנון והפעם אנו מאירות זרקור על הדרך בה

מתמודדים בתי הספר לתכנון עם העיכוב בפתיחת שנת הלימודים האקדמית והאתגרים המיוחדים שהיא תציב. 

לצד זאת אנו מאירים על האקתון היום שאחרי שעורכת אוניברסיטת תל אביב, לצד המידע השוטף שמפורסם כמדי גיליון.

אנו מאחלות לכן.ם קריאה מועילה ומהנה ומקוות לראותכם.ן בקרב שורותינו,

שלכן.ם

תמי ורחל 

לחידוש או הצטרפות

  **ההרשמה לחברות באיגוד המתכננים לשנת 2024 בעיצומה** 
למחדשי/ות חברות ולמצטרפים חדשים/ות.

איגוד המתכננים פועל לחיזוק מעמד המקצוע, מקדם דיונים וניירות עמדה בנושאים תכנוניים עקרוניים, פעיל עכשיו בנושאים

הקשורים לשיקום אזור הדרום והצפון, עוסק במכרזים, מקיים כנסים ועוד. ללא תמיכתם באיגוד, דרך תשלום דמי החבר

השנתיים, כל זה לא יוכל לקרות. 

חשוב לזכור כי עבודת יושבות ראש האיגוד, חברי הועד ורבים ורבות שמצטרפים.ות לעשיה הינה כולה בהתנדבות ונעשית

בעזרת מעטפת מאוד צנועה של צוות העובדות במסירות גדולה. 

בשנה הקרובה, כשאתגרים מגוונים ושאלות מקצועיות בתחומי השיקום והבינוי החברתי והפיזי עומדות בפני א.נשי התכנון,

חברותכם.ן חשובה במיוחד. 

תקציב הפעילות של האיגוד מבוסס על דמי החבר ובלעדיהם לא תוכל להיות פעילות. אנו מאמינים שכל אחד.ת רואה חשיבות

בקיומו של ארגון מקצועי לקהילת המתכננים.

אנו זקוקים לכם ולכן!

גם השנה אנו מציעים.ות שני מסלולי חברות  

***כאשר לנרשמים.ות בחודש דצמבר אנו מציעים הנחה מיוחדת***:

:מסלול שנתי

חידוש חברות / הצטרפות לשנת 2024, בתשלום שנתי בודד 

***תעריף הנחה מיוחד למחדשים/מצטרפים עד ל  31.12.23

:מסלול חודשי

הוראת קבע חודשית מתמשכת.

***למחדשים/מצטרפים במסלול זה עד ל  31.12.23 – חודש ינואר ללא עלות

מסלול זה מאפשר המשך חברות רציף ללא צורך בחידוש שנתי.

אנו סמוכים/ות ובטוחים/ות שתרצו לקחת חלק בקהילה המתרחבת של ציבור המתכננים וקוראים/ות לכם להצטרף לאיגוד

כחברים מן המניין, עכשיו!!

אנא מהרו והסדירו חברותכם.ן באיגוד המקצועי של העוסקים.ות בתחום התכנון, לשנת 2024

לכל התעריפים, המסלולים ולמימוש ההנחות, לחצו כאן:

לחידוש או הצטרפות

עדכונים מהאקדמיה

שנת הלימודים אמורה להיפתח לפי שעה, אחרי עיכוב של 11 שבועות, ב31 בדצמבר. שוחחנו עם

חמשת ראשי תוכניות הלימוד לתואר שני בתכנון עירוני כדי להבין איפה הדברים עומדים נוכח המציאות

החדשה שנוצרה באירועי 7 באוקטובר, ביחס לכמה מימדים: מול הסטודנטים, ביחס למבנה תכנית

הלימודים ומול קולגות ומחלקות בזירה האקדמית הבינלאומית. גילינו יחס אישי, שמירה על מבנה

תכנית הלימודים ככל שקיצור הסמסטר מאפשר, ודעות חלוקות בנוגע להתמודדות בזירה האקדמאית

הבינלאומית.

כל ראשי המחלקות סיפרו על שמירה על קשר עם הסטודנטים והתעדכנות ככל הניתן על מצבם. בין הסטודנטים יש משרתי

מילואים, מפונים בדירות זמניות או בתי מלון, וכאלה שכמו נותרו בתקופת המתנה. כלל המוסדות מכירים בקשיים הצפויים

בשנה הנוכחית ודואגים לסדנאות הכנה עבור הסגל והסטודנטים. פרופ' אפרת איזנברג, ראש המסלול לתכנון ערים ואזורים

בפקולטה לארכיטקטורה ובינוי ערים בטכניון, סיפרה על הניסיון להמשיך ליזום פעילות סטודנטיאלית של המסלול גם כעת,

ובהם מפגשי 'הכר את המנחה' לתלמידי מחקר או ימי התנדבות בחקלאות. 

כל ראשי המסלולים הזכירו את ההתחשבות הנדרשת בסטודנטים ערבים. "הם נמצאים במלכוד וצריכים  להוכיח נאמנות

והתנערות מחמאס תוך שהם נפגעים קשה במקומות מגוריהם, שאין בהם מיגוניות, ויש בסביבתם הרוגים", ציינה פרופ'

נוריות אלפסי, ראש המגמה לתכנון ערים באוניברסיטת בןגוריון בנגב, בהתייחסה לסטודנטים הבדואים במחלקה. בדומה,

פרופ' ערן רזין, מנהל המכון ללימודים עירוניים ואזוריים באוניברסיטה העברית, ציין כי הסטודנטים הערבים ממזרח ירושלים

"לא במצב נוח ועלולים לפחד לדבר שמא יגידו דבר לא נכון. מצד שני אי אפשר לדרוש מהם לשיר התקווה". 

בדבר הצורה בה המציאות החדשה תחלחל אל תכניות הלימודים, התגובות היו מגוונות ושילבו התייחסות לתכנים עצמם לצד

המגבלות שמכתיבים קיצור הסמסטר ותכנית הלימודים המובנית. "אנחנו לא מתכננים לשנות את התכנים", אומרת פרופ'

אפרת בלומנפלד ליברטל, ראש המסלול המשותף לתכנון ועיצוב אזורי ועירוני באוניברסיטת תלאביב, "לימוד נושאים

אקטואליים אנחנו משאירים, תחת החופש האקדמי, לבחירת המרצים". ד"ר שלומית פלינט, ראשת המגמה לתכנון עירוני

באוניברסיטת בראילן מציינת ש" כרגע הכל מרגיש חשוף, כואב וטרי, ואולי נעשה את השינוי הזה בשנה הבאה. כך או כך,

תכנון טוב וממשל טוב משולבים ותלויים האחד בשני  ואלו תכנים שהיום, יותר מתמיד, חשוב להכניס." פרופ' אלפסי ופרופ'

איזנברג שיתפו מחשבות על שילוב של סטודנטים בקבוצות מחקר או חשיבה בתחום השיקום, מחוץ לתכנית הלימודים. 

פרופ' רזין הדגיש את  הצורך שאולי מתעורר בשינוי ובחינה מחדש של פרדיגמות תכנוניות. "המלחמה, כמו משבר הקורונה

שקדם לה, מציבים סימני שאלה על כל מיני אמיתות שאנחנו מטיפים להן", הוא אומר, "למשל חיים בלי מכונית פרטית

שעלולים להעמיד את משק הבית בעמדת נחיתות במצבי חירום, או צעדים כמו  סגירת בתיהזיקוק בחיפה, שתייצר תלות

ביבוא תזקיקי נפט".  מול הרגישות הנדרשת מול הסטודנטים, ד"ר פלינט מדגישה דווקא את החשיבות שבהתמודדות עם

הקונפליקט. "הסטודנטים מגיעים ממגוון רקעים גדול מאוד, וזה מייצר שאלות של תכנון קונפליקטואלי, תכנון פוליטי.

באקדמיה אפשר להתנסות במשחקי הכוחות האלה בשטח סטרילי יחסית. יש פה הזדמנות לקדם הסכמות, הבנות, והיכרות

עם הצד השני."

פרט לעצומה שיצאה תחת ידה של האגודה לגאוגרפיה ישראלית (כאן) כתשובה למכתב של הגאוגרפיים הביקורתיים

(International Critical Geogpraphers), לא נראה שיש התארגנות מסודרת להצגת העמדה או נקודת המבט

הישראלית מול מסלולים או קולגות בחו"ל. ההתנהלות בתחום זה נשארת על בסיס אישי וקולגיאלי. הדברים נמצאים על רצף

כל ראשי המסלולים מבינים את נקודת המוצא של תחום התכנון כמגוון וככזה שמושתת על שיח ביקורתי. "השיח שלנו

כגאוגרפים הוא ביקורתי תמיד, אבל תכנון הוא תחום  פרקטי ומבוסס מידע ונתונים. נדהמתי לראות התעלמות. חברים

וקולגות שולחים מיילים, או לב אדום, אבל ברמה האישית אני מרגישה סוג של בגידה בחובה להסתכל על המידע", מספרת

בכאב פרופ' אלפסי. "אין לנו עיסוק בכך ברמה המחלקתית", מספר פרופ' רזין, "בתכתובות ובשיחות עם קולגות שלנו,

שמכירים לפחות באופן חלקי את המציאות ביו"ש ואת הפוליטיקה הישראלית, לא נכון להעביר מסרים בסיסמאות פשטניות

וההסברה המשכנעת יותר היא להציג באופן כמה שיותר אמין את המציאות, כפי שאנו מבינים אותה, על מורכבויותיה, כולל

ביקורת עצמית היכן שמתאים". פרופ' בלומנפלד ליברטל בחרה להשתתף בכנסים מרחוק: "אני מעדיפה להשקיע את מרצי

פה. הכלי ההסברתי הוא להמשיך ולדבר על זה בכנסים ובהרצאות, למשל הוספת שקופית אחרונה של 'יזכור' עם מספרי

הרוגים ותמונות של ילדים חטופים". ד"ר פלינט רואה דווקא המון תמיכה: "אני מתרשמת שבעולם התכנון הבריטי בו אני

מעורבת מבינים שישראל היא זו שעומדת בחזית המאבק מול ערכים לאליברליים. אני מרגישה שאנחנו מקבלים גיבוי".

פרופ' איזנברג, מרגישה שפשוט מוקדם מדי להתנהל בזירה הזאת: " כדי שנוכל להתחיל לטפל בנושא של האקדמיה

הבינלאומית אנחנו צריכים עוד את הזמן להתאושש, להחלים, ולעמוד על הרגליים". 

אחת המטרות שלנו באיגוד המתכננים היא להרחיב את מעגלי שיתוף הפעולה בין מתכננים/ות ובעלי מקצוע מתחומים

משיקים, וכן לייצר קהילה תומכת ומסייעת לכל מה שדרוש למתכננים/ות להצליח ולשגשג.

לפיכך, מזכירים לכם/ן שבאתר האיגוד ישנו מדור דרושים/ות ובו מתפרסמות מודעות שעשויות להיות רלוונטיות עבורכן/ם,

עבור קולגות ומתכננים צעירים.

יש לכם משרה רלוונטית למתכננים/ות?

igudm1@gmail.com < לפרסום מודעת דרושים/ות, יש לפנות למזכירות האיגוד במייל, עם ציון פרטי המשרה המלאים

לצפייה במשרות המוצעות כעת, היכנסו לקישור:

ללוח המשרות

מעורבות, קולות קוראים, כנסים ואירועים

לשליחה: במייל

            

igudm1@gmail.com :איגוד המתכננים בישראל | צרו איתנו קשר ©
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https://members.viplus.com/Outlook.ashx?event=CLyhxJ2pJ9yYH2FK433ZYOFU3vtItWVuv4%2Fw%2B85gD5fnyjxqNY6IqIY%2FQgh7QnQw0kK31QDLCyrco4etA5tdrkf1HK5x%2F7W8gPYp8LVaY5ziMo1GWVCfPHP34bOGcZ5yqYoeK0raZdGN8IflB2yXplbCbPQPOVxKV4iTtW%2BwkhZP4j0KlyPcqbTjybp2IBNeZCW9dL6wiiKtPdE6fPtHb%2Bexjwz2J3MCtKsvpe9kk0vBKJTfGztmcm98kbaw%2BKCAH


״בונים יחד״ הנו מיזםמאגר חברתי של אנשי ונשות מקצוע מענף

הבנייה אשר מתנדבים לעמוד לצד המשפחות שנפגעו לסייע להם

בשיקום המרחב הבנוי, הבתים והדירות ביישובי העוטף שנהרסו

או נפגעו במלחמת ״חרבות ברזל״. כל זאת על מנת להחזיר את

התושבים והמשפחות למרחבים בנויים חדשים ומתחדשים

במהרה. 

מוזמנים להצטרף למאגר מתכננים ויועצים בתחומי הכשרה

שונים: אדריכלים, אדריכלי נוף, מהנדסים, הנדסאים, מודדים,

מעצבי פנים, אנשי הדמיות, יועצי בנייה ירוקה, יועצי נגישות, יועצי

מיגון ובטיחות, כמאים, שמאים, יועצי איטום, אגרונומים, יועצי

קרקע, יועצי תנועה, מתכננים חברתיים, אנשי פרוגרמה, כלכלנים

אורבניים, ועוד רבים. 

לפרטים והרשמה

אירועי 7 באוקטובר שינו את המציאות המוכרת על פניה. ישראל

מצאה עצמה במלחמה, מאות אלפים איבדו את יקיריהם ואת

בתיהם, שגרת החיים של כל אזרחי המדינה נקטעה והעתיד

הקרוב והרחוק נראה כלוט בערפל.

האקדמיה, כזירת המפגש בין צעירים לבין רעיונות – היא הבית

בו בחרנו להתכנס, סטודנטים וסטודנטיות מכלל המוסדות

האקדמיים בארץ  לחלום, לחקור, ליזום ולעצב את היום שאחרי

המלחמה.

1214 בדצמבר, אוניברסיטת תלאביב

לפרטים והרשמה

הוספה ליומן:

יונתן רוזין, מתכנן תחבורה וחבר הועד,  כותב

בטיים אאוט על תכנון צמתים חכם ואנושי יותר,

בקלות.

לקריאה

המינהלת להתחדשות עירונית בירושלים מציעה
קורס להכשרת יועצים חברתיים בהתחדשות

עירונית. 

תהליכי התחדשות עירונית ( פינוי בינוי) מלווים על

ידי יועצים חברתיים המסייעים ומלווים את בעלי

הדירות בתהליך.

הקורס מותאם במיוחד לציבור החרדי.

פתיחת הקורס: 9 בינואר 2024, מידי יום שלישי

לפרטים והרשמה

מידעון (ניוזלטר) מספר 324: דצמבר 2023

חדשות האיגוד בצל המלחמה

מתכננות ומתכננים יקרים.ות,

אנו רוצות לפתוח גיליון זה של מידעון האיגוד בפניה אישית לכל אחת ואחד מכם לשלם את דמי החברות השנתית.

 בימים אלו נפתחה ההרשמה לשנת 2024. כמדי שנה למקדימים להצטרף/לחדש חברות אנו מציעים הנחה צנועה בדמי

החבר. בימים אלו מחשבות כולנו נמצאות בדאגה לנעשה במדינה ובגבולותיה לצד דאגה  אישית לשלומם של יקירים

ולפרנסה. לצד כל זאת אנו מבקשות לקרוא לכן.ם דווקא בעת זו לשים לבכם.ן גם לאיגוד המקצועי שלנו ולפעילותו. מדי שנה

נאבק האיגוד על שרידותו הכלכלית ויכולתו לעבוד ולייצג באופן משמעותי את תחום התכנון. השנה הדבר מקבל משנה תוקף.

אנו מתמודדות עם חשש אמיתי וריאלי כי הפרויקטים והפעילויות השונות והתחזיות התקציביות לא יתממשו בהיקף הרצוי

שמאפשר את המשך הפעילות השוטפת של האיגוד.

לפיכך השנה, יותר מתמיד וממגוון סיבות, תשלום דמי החבר והצטרפותם של מירב א.נשי התכנון לארגון הפרופסיונלי של

התחום חשובים מתמיד. כפי שא.נשי התכנון יודעים.ות להתגייס לטובת קריאות מקצועיות שלנו אנו פונות ומבקשות את

התגייסותכן.ם הן לתשלום דמי החבר כבר כעת והן להוספת חברות וחברים חדשים.ות לאיגוד.

גיליון זה ממשיך לעסוק במצב המורכב אליו נקלעה מדינת ישראל גם בתחומי התכנון והפעם אנו מאירות זרקור על הדרך בה

מתמודדים בתי הספר לתכנון עם העיכוב בפתיחת שנת הלימודים האקדמית והאתגרים המיוחדים שהיא תציב. 

לצד זאת אנו מאירים על האקתון היום שאחרי שעורכת אוניברסיטת תל אביב, לצד המידע השוטף שמפורסם כמדי גיליון.

אנו מאחלות לכן.ם קריאה מועילה ומהנה ומקוות לראותכם.ן בקרב שורותינו,

שלכן.ם

תמי ורחל 

לחידוש או הצטרפות

  **ההרשמה לחברות באיגוד המתכננים לשנת 2024 בעיצומה** 
למחדשי/ות חברות ולמצטרפים חדשים/ות.

איגוד המתכננים פועל לחיזוק מעמד המקצוע, מקדם דיונים וניירות עמדה בנושאים תכנוניים עקרוניים, פעיל עכשיו בנושאים

הקשורים לשיקום אזור הדרום והצפון, עוסק במכרזים, מקיים כנסים ועוד. ללא תמיכתם באיגוד, דרך תשלום דמי החבר

השנתיים, כל זה לא יוכל לקרות. 

חשוב לזכור כי עבודת יושבות ראש האיגוד, חברי הועד ורבים ורבות שמצטרפים.ות לעשיה הינה כולה בהתנדבות ונעשית

בעזרת מעטפת מאוד צנועה של צוות העובדות במסירות גדולה. 

בשנה הקרובה, כשאתגרים מגוונים ושאלות מקצועיות בתחומי השיקום והבינוי החברתי והפיזי עומדות בפני א.נשי התכנון,

חברותכם.ן חשובה במיוחד. 

תקציב הפעילות של האיגוד מבוסס על דמי החבר ובלעדיהם לא תוכל להיות פעילות. אנו מאמינים שכל אחד.ת רואה חשיבות

בקיומו של ארגון מקצועי לקהילת המתכננים.

אנו זקוקים לכם ולכן!

גם השנה אנו מציעים.ות שני מסלולי חברות  

***כאשר לנרשמים.ות בחודש דצמבר אנו מציעים הנחה מיוחדת***:

:מסלול שנתי

חידוש חברות / הצטרפות לשנת 2024, בתשלום שנתי בודד 

***תעריף הנחה מיוחד למחדשים/מצטרפים עד ל  31.12.23

:מסלול חודשי

הוראת קבע חודשית מתמשכת.

***למחדשים/מצטרפים במסלול זה עד ל  31.12.23 – חודש ינואר ללא עלות

מסלול זה מאפשר המשך חברות רציף ללא צורך בחידוש שנתי.

אנו סמוכים/ות ובטוחים/ות שתרצו לקחת חלק בקהילה המתרחבת של ציבור המתכננים וקוראים/ות לכם להצטרף לאיגוד

כחברים מן המניין, עכשיו!!

אנא מהרו והסדירו חברותכם.ן באיגוד המקצועי של העוסקים.ות בתחום התכנון, לשנת 2024

לכל התעריפים, המסלולים ולמימוש ההנחות, לחצו כאן:

לחידוש או הצטרפות

עדכונים מהאקדמיה

שנת הלימודים אמורה להיפתח לפי שעה, אחרי עיכוב של 11 שבועות, ב31 בדצמבר. שוחחנו עם

חמשת ראשי תוכניות הלימוד לתואר שני בתכנון עירוני כדי להבין איפה הדברים עומדים נוכח המציאות

החדשה שנוצרה באירועי 7 באוקטובר, ביחס לכמה מימדים: מול הסטודנטים, ביחס למבנה תכנית

הלימודים ומול קולגות ומחלקות בזירה האקדמית הבינלאומית. גילינו יחס אישי, שמירה על מבנה

תכנית הלימודים ככל שקיצור הסמסטר מאפשר, ודעות חלוקות בנוגע להתמודדות בזירה האקדמאית

הבינלאומית.

כל ראשי המחלקות סיפרו על שמירה על קשר עם הסטודנטים והתעדכנות ככל הניתן על מצבם. בין הסטודנטים יש משרתי

מילואים, מפונים בדירות זמניות או בתי מלון, וכאלה שכמו נותרו בתקופת המתנה. כלל המוסדות מכירים בקשיים הצפויים

בשנה הנוכחית ודואגים לסדנאות הכנה עבור הסגל והסטודנטים. פרופ' אפרת איזנברג, ראש המסלול לתכנון ערים ואזורים

בפקולטה לארכיטקטורה ובינוי ערים בטכניון, סיפרה על הניסיון להמשיך ליזום פעילות סטודנטיאלית של המסלול גם כעת,

ובהם מפגשי 'הכר את המנחה' לתלמידי מחקר או ימי התנדבות בחקלאות. 

כל ראשי המסלולים הזכירו את ההתחשבות הנדרשת בסטודנטים ערבים. "הם נמצאים במלכוד וצריכים  להוכיח נאמנות

והתנערות מחמאס תוך שהם נפגעים קשה במקומות מגוריהם, שאין בהם מיגוניות, ויש בסביבתם הרוגים", ציינה פרופ'

נוריות אלפסי, ראש המגמה לתכנון ערים באוניברסיטת בןגוריון בנגב, בהתייחסה לסטודנטים הבדואים במחלקה. בדומה,

פרופ' ערן רזין, מנהל המכון ללימודים עירוניים ואזוריים באוניברסיטה העברית, ציין כי הסטודנטים הערבים ממזרח ירושלים

"לא במצב נוח ועלולים לפחד לדבר שמא יגידו דבר לא נכון. מצד שני אי אפשר לדרוש מהם לשיר התקווה". 

בדבר הצורה בה המציאות החדשה תחלחל אל תכניות הלימודים, התגובות היו מגוונות ושילבו התייחסות לתכנים עצמם לצד

המגבלות שמכתיבים קיצור הסמסטר ותכנית הלימודים המובנית. "אנחנו לא מתכננים לשנות את התכנים", אומרת פרופ'

אפרת בלומנפלד ליברטל, ראש המסלול המשותף לתכנון ועיצוב אזורי ועירוני באוניברסיטת תלאביב, "לימוד נושאים

אקטואליים אנחנו משאירים, תחת החופש האקדמי, לבחירת המרצים". ד"ר שלומית פלינט, ראשת המגמה לתכנון עירוני

באוניברסיטת בראילן מציינת ש" כרגע הכל מרגיש חשוף, כואב וטרי, ואולי נעשה את השינוי הזה בשנה הבאה. כך או כך,

תכנון טוב וממשל טוב משולבים ותלויים האחד בשני  ואלו תכנים שהיום, יותר מתמיד, חשוב להכניס." פרופ' אלפסי ופרופ'

איזנברג שיתפו מחשבות על שילוב של סטודנטים בקבוצות מחקר או חשיבה בתחום השיקום, מחוץ לתכנית הלימודים. 

פרופ' רזין הדגיש את  הצורך שאולי מתעורר בשינוי ובחינה מחדש של פרדיגמות תכנוניות. "המלחמה, כמו משבר הקורונה

שקדם לה, מציבים סימני שאלה על כל מיני אמיתות שאנחנו מטיפים להן", הוא אומר, "למשל חיים בלי מכונית פרטית

שעלולים להעמיד את משק הבית בעמדת נחיתות במצבי חירום, או צעדים כמו  סגירת בתיהזיקוק בחיפה, שתייצר תלות

ביבוא תזקיקי נפט".  מול הרגישות הנדרשת מול הסטודנטים, ד"ר פלינט מדגישה דווקא את החשיבות שבהתמודדות עם

הקונפליקט. "הסטודנטים מגיעים ממגוון רקעים גדול מאוד, וזה מייצר שאלות של תכנון קונפליקטואלי, תכנון פוליטי.

באקדמיה אפשר להתנסות במשחקי הכוחות האלה בשטח סטרילי יחסית. יש פה הזדמנות לקדם הסכמות, הבנות, והיכרות

עם הצד השני."

פרט לעצומה שיצאה תחת ידה של האגודה לגאוגרפיה ישראלית (כאן) כתשובה למכתב של הגאוגרפיים הביקורתיים

(International Critical Geogpraphers), לא נראה שיש התארגנות מסודרת להצגת העמדה או נקודת המבט

הישראלית מול מסלולים או קולגות בחו"ל. ההתנהלות בתחום זה נשארת על בסיס אישי וקולגיאלי. הדברים נמצאים על רצף

כל ראשי המסלולים מבינים את נקודת המוצא של תחום התכנון כמגוון וככזה שמושתת על שיח ביקורתי. "השיח שלנו

כגאוגרפים הוא ביקורתי תמיד, אבל תכנון הוא תחום  פרקטי ומבוסס מידע ונתונים. נדהמתי לראות התעלמות. חברים

וקולגות שולחים מיילים, או לב אדום, אבל ברמה האישית אני מרגישה סוג של בגידה בחובה להסתכל על המידע", מספרת

בכאב פרופ' אלפסי. "אין לנו עיסוק בכך ברמה המחלקתית", מספר פרופ' רזין, "בתכתובות ובשיחות עם קולגות שלנו,

שמכירים לפחות באופן חלקי את המציאות ביו"ש ואת הפוליטיקה הישראלית, לא נכון להעביר מסרים בסיסמאות פשטניות

וההסברה המשכנעת יותר היא להציג באופן כמה שיותר אמין את המציאות, כפי שאנו מבינים אותה, על מורכבויותיה, כולל

ביקורת עצמית היכן שמתאים". פרופ' בלומנפלד ליברטל בחרה להשתתף בכנסים מרחוק: "אני מעדיפה להשקיע את מרצי

פה. הכלי ההסברתי הוא להמשיך ולדבר על זה בכנסים ובהרצאות, למשל הוספת שקופית אחרונה של 'יזכור' עם מספרי

הרוגים ותמונות של ילדים חטופים". ד"ר פלינט רואה דווקא המון תמיכה: "אני מתרשמת שבעולם התכנון הבריטי בו אני

מעורבת מבינים שישראל היא זו שעומדת בחזית המאבק מול ערכים לאליברליים. אני מרגישה שאנחנו מקבלים גיבוי".

פרופ' איזנברג, מרגישה שפשוט מוקדם מדי להתנהל בזירה הזאת: " כדי שנוכל להתחיל לטפל בנושא של האקדמיה

הבינלאומית אנחנו צריכים עוד את הזמן להתאושש, להחלים, ולעמוד על הרגליים". 

אחת המטרות שלנו באיגוד המתכננים היא להרחיב את מעגלי שיתוף הפעולה בין מתכננים/ות ובעלי מקצוע מתחומים

משיקים, וכן לייצר קהילה תומכת ומסייעת לכל מה שדרוש למתכננים/ות להצליח ולשגשג.

לפיכך, מזכירים לכם/ן שבאתר האיגוד ישנו מדור דרושים/ות ובו מתפרסמות מודעות שעשויות להיות רלוונטיות עבורכן/ם,

עבור קולגות ומתכננים צעירים.

יש לכם משרה רלוונטית למתכננים/ות?

igudm1@gmail.com < לפרסום מודעת דרושים/ות, יש לפנות למזכירות האיגוד במייל, עם ציון פרטי המשרה המלאים

לצפייה במשרות המוצעות כעת, היכנסו לקישור:

ללוח המשרות

מעורבות, קולות קוראים, כנסים ואירועים

לשליחה: במייל
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״בונים יחד״ הנו מיזםמאגר חברתי של אנשי ונשות מקצוע מענף

הבנייה אשר מתנדבים לעמוד לצד המשפחות שנפגעו לסייע להם

בשיקום המרחב הבנוי, הבתים והדירות ביישובי העוטף שנהרסו

או נפגעו במלחמת ״חרבות ברזל״. כל זאת על מנת להחזיר את

התושבים והמשפחות למרחבים בנויים חדשים ומתחדשים

במהרה. 

מוזמנים להצטרף למאגר מתכננים ויועצים בתחומי הכשרה

שונים: אדריכלים, אדריכלי נוף, מהנדסים, הנדסאים, מודדים,

מעצבי פנים, אנשי הדמיות, יועצי בנייה ירוקה, יועצי נגישות, יועצי

מיגון ובטיחות, כמאים, שמאים, יועצי איטום, אגרונומים, יועצי

קרקע, יועצי תנועה, מתכננים חברתיים, אנשי פרוגרמה, כלכלנים

אורבניים, ועוד רבים. 

לפרטים והרשמה

אירועי 7 באוקטובר שינו את המציאות המוכרת על פניה. ישראל

מצאה עצמה במלחמה, מאות אלפים איבדו את יקיריהם ואת

בתיהם, שגרת החיים של כל אזרחי המדינה נקטעה והעתיד

הקרוב והרחוק נראה כלוט בערפל.

האקדמיה, כזירת המפגש בין צעירים לבין רעיונות – היא הבית

בו בחרנו להתכנס, סטודנטים וסטודנטיות מכלל המוסדות

האקדמיים בארץ  לחלום, לחקור, ליזום ולעצב את היום שאחרי

המלחמה.

1214 בדצמבר, אוניברסיטת תלאביב

לפרטים והרשמה

הוספה ליומן:

יונתן רוזין, מתכנן תחבורה וחבר הועד,  כותב

בטיים אאוט על תכנון צמתים חכם ואנושי יותר,

בקלות.

לקריאה

המינהלת להתחדשות עירונית בירושלים מציעה
קורס להכשרת יועצים חברתיים בהתחדשות

עירונית. 

תהליכי התחדשות עירונית ( פינוי בינוי) מלווים על

ידי יועצים חברתיים המסייעים ומלווים את בעלי

הדירות בתהליך.

הקורס מותאם במיוחד לציבור החרדי.

פתיחת הקורס: 9 בינואר 2024, מידי יום שלישי

לפרטים והרשמה

מידעון (ניוזלטר) מספר 324: דצמבר 2023

חדשות האיגוד בצל המלחמה

מתכננות ומתכננים יקרים.ות,

אנו רוצות לפתוח גיליון זה של מידעון האיגוד בפניה אישית לכל אחת ואחד מכם לשלם את דמי החברות השנתית.

 בימים אלו נפתחה ההרשמה לשנת 2024. כמדי שנה למקדימים להצטרף/לחדש חברות אנו מציעים הנחה צנועה בדמי

החבר. בימים אלו מחשבות כולנו נמצאות בדאגה לנעשה במדינה ובגבולותיה לצד דאגה  אישית לשלומם של יקירים

ולפרנסה. לצד כל זאת אנו מבקשות לקרוא לכן.ם דווקא בעת זו לשים לבכם.ן גם לאיגוד המקצועי שלנו ולפעילותו. מדי שנה

נאבק האיגוד על שרידותו הכלכלית ויכולתו לעבוד ולייצג באופן משמעותי את תחום התכנון. השנה הדבר מקבל משנה תוקף.

אנו מתמודדות עם חשש אמיתי וריאלי כי הפרויקטים והפעילויות השונות והתחזיות התקציביות לא יתממשו בהיקף הרצוי

שמאפשר את המשך הפעילות השוטפת של האיגוד.

לפיכך השנה, יותר מתמיד וממגוון סיבות, תשלום דמי החבר והצטרפותם של מירב א.נשי התכנון לארגון הפרופסיונלי של

התחום חשובים מתמיד. כפי שא.נשי התכנון יודעים.ות להתגייס לטובת קריאות מקצועיות שלנו אנו פונות ומבקשות את

התגייסותכן.ם הן לתשלום דמי החבר כבר כעת והן להוספת חברות וחברים חדשים.ות לאיגוד.

גיליון זה ממשיך לעסוק במצב המורכב אליו נקלעה מדינת ישראל גם בתחומי התכנון והפעם אנו מאירות זרקור על הדרך בה

מתמודדים בתי הספר לתכנון עם העיכוב בפתיחת שנת הלימודים האקדמית והאתגרים המיוחדים שהיא תציב. 

לצד זאת אנו מאירים על האקתון היום שאחרי שעורכת אוניברסיטת תל אביב, לצד המידע השוטף שמפורסם כמדי גיליון.

אנו מאחלות לכן.ם קריאה מועילה ומהנה ומקוות לראותכם.ן בקרב שורותינו,

שלכן.ם

תמי ורחל 

לחידוש או הצטרפות

  **ההרשמה לחברות באיגוד המתכננים לשנת 2024 בעיצומה** 
למחדשי/ות חברות ולמצטרפים חדשים/ות.

איגוד המתכננים פועל לחיזוק מעמד המקצוע, מקדם דיונים וניירות עמדה בנושאים תכנוניים עקרוניים, פעיל עכשיו בנושאים

הקשורים לשיקום אזור הדרום והצפון, עוסק במכרזים, מקיים כנסים ועוד. ללא תמיכתם באיגוד, דרך תשלום דמי החבר

השנתיים, כל זה לא יוכל לקרות. 

חשוב לזכור כי עבודת יושבות ראש האיגוד, חברי הועד ורבים ורבות שמצטרפים.ות לעשיה הינה כולה בהתנדבות ונעשית

בעזרת מעטפת מאוד צנועה של צוות העובדות במסירות גדולה. 

בשנה הקרובה, כשאתגרים מגוונים ושאלות מקצועיות בתחומי השיקום והבינוי החברתי והפיזי עומדות בפני א.נשי התכנון,

חברותכם.ן חשובה במיוחד. 

תקציב הפעילות של האיגוד מבוסס על דמי החבר ובלעדיהם לא תוכל להיות פעילות. אנו מאמינים שכל אחד.ת רואה חשיבות

בקיומו של ארגון מקצועי לקהילת המתכננים.

אנו זקוקים לכם ולכן!

גם השנה אנו מציעים.ות שני מסלולי חברות  

***כאשר לנרשמים.ות בחודש דצמבר אנו מציעים הנחה מיוחדת***:

:מסלול שנתי

חידוש חברות / הצטרפות לשנת 2024, בתשלום שנתי בודד 

***תעריף הנחה מיוחד למחדשים/מצטרפים עד ל  31.12.23

:מסלול חודשי

הוראת קבע חודשית מתמשכת.

***למחדשים/מצטרפים במסלול זה עד ל  31.12.23 – חודש ינואר ללא עלות

מסלול זה מאפשר המשך חברות רציף ללא צורך בחידוש שנתי.

אנו סמוכים/ות ובטוחים/ות שתרצו לקחת חלק בקהילה המתרחבת של ציבור המתכננים וקוראים/ות לכם להצטרף לאיגוד

כחברים מן המניין, עכשיו!!

אנא מהרו והסדירו חברותכם.ן באיגוד המקצועי של העוסקים.ות בתחום התכנון, לשנת 2024

לכל התעריפים, המסלולים ולמימוש ההנחות, לחצו כאן:

לחידוש או הצטרפות

עדכונים מהאקדמיה

שנת הלימודים אמורה להיפתח לפי שעה, אחרי עיכוב של 11 שבועות, ב31 בדצמבר. שוחחנו עם

חמשת ראשי תוכניות הלימוד לתואר שני בתכנון עירוני כדי להבין איפה הדברים עומדים נוכח המציאות

החדשה שנוצרה באירועי 7 באוקטובר, ביחס לכמה מימדים: מול הסטודנטים, ביחס למבנה תכנית

הלימודים ומול קולגות ומחלקות בזירה האקדמית הבינלאומית. גילינו יחס אישי, שמירה על מבנה

תכנית הלימודים ככל שקיצור הסמסטר מאפשר, ודעות חלוקות בנוגע להתמודדות בזירה האקדמאית

הבינלאומית.

כל ראשי המחלקות סיפרו על שמירה על קשר עם הסטודנטים והתעדכנות ככל הניתן על מצבם. בין הסטודנטים יש משרתי

מילואים, מפונים בדירות זמניות או בתי מלון, וכאלה שכמו נותרו בתקופת המתנה. כלל המוסדות מכירים בקשיים הצפויים

בשנה הנוכחית ודואגים לסדנאות הכנה עבור הסגל והסטודנטים. פרופ' אפרת איזנברג, ראש המסלול לתכנון ערים ואזורים

בפקולטה לארכיטקטורה ובינוי ערים בטכניון, סיפרה על הניסיון להמשיך ליזום פעילות סטודנטיאלית של המסלול גם כעת,

ובהם מפגשי 'הכר את המנחה' לתלמידי מחקר או ימי התנדבות בחקלאות. 

כל ראשי המסלולים הזכירו את ההתחשבות הנדרשת בסטודנטים ערבים. "הם נמצאים במלכוד וצריכים  להוכיח נאמנות

והתנערות מחמאס תוך שהם נפגעים קשה במקומות מגוריהם, שאין בהם מיגוניות, ויש בסביבתם הרוגים", ציינה פרופ'

נוריות אלפסי, ראש המגמה לתכנון ערים באוניברסיטת בןגוריון בנגב, בהתייחסה לסטודנטים הבדואים במחלקה. בדומה,

פרופ' ערן רזין, מנהל המכון ללימודים עירוניים ואזוריים באוניברסיטה העברית, ציין כי הסטודנטים הערבים ממזרח ירושלים

"לא במצב נוח ועלולים לפחד לדבר שמא יגידו דבר לא נכון. מצד שני אי אפשר לדרוש מהם לשיר התקווה". 

בדבר הצורה בה המציאות החדשה תחלחל אל תכניות הלימודים, התגובות היו מגוונות ושילבו התייחסות לתכנים עצמם לצד

המגבלות שמכתיבים קיצור הסמסטר ותכנית הלימודים המובנית. "אנחנו לא מתכננים לשנות את התכנים", אומרת פרופ'

אפרת בלומנפלד ליברטל, ראש המסלול המשותף לתכנון ועיצוב אזורי ועירוני באוניברסיטת תלאביב, "לימוד נושאים

אקטואליים אנחנו משאירים, תחת החופש האקדמי, לבחירת המרצים". ד"ר שלומית פלינט, ראשת המגמה לתכנון עירוני

באוניברסיטת בראילן מציינת ש" כרגע הכל מרגיש חשוף, כואב וטרי, ואולי נעשה את השינוי הזה בשנה הבאה. כך או כך,

תכנון טוב וממשל טוב משולבים ותלויים האחד בשני  ואלו תכנים שהיום, יותר מתמיד, חשוב להכניס." פרופ' אלפסי ופרופ'

איזנברג שיתפו מחשבות על שילוב של סטודנטים בקבוצות מחקר או חשיבה בתחום השיקום, מחוץ לתכנית הלימודים. 

פרופ' רזין הדגיש את  הצורך שאולי מתעורר בשינוי ובחינה מחדש של פרדיגמות תכנוניות. "המלחמה, כמו משבר הקורונה

שקדם לה, מציבים סימני שאלה על כל מיני אמיתות שאנחנו מטיפים להן", הוא אומר, "למשל חיים בלי מכונית פרטית

שעלולים להעמיד את משק הבית בעמדת נחיתות במצבי חירום, או צעדים כמו  סגירת בתיהזיקוק בחיפה, שתייצר תלות

ביבוא תזקיקי נפט".  מול הרגישות הנדרשת מול הסטודנטים, ד"ר פלינט מדגישה דווקא את החשיבות שבהתמודדות עם

הקונפליקט. "הסטודנטים מגיעים ממגוון רקעים גדול מאוד, וזה מייצר שאלות של תכנון קונפליקטואלי, תכנון פוליטי.

באקדמיה אפשר להתנסות במשחקי הכוחות האלה בשטח סטרילי יחסית. יש פה הזדמנות לקדם הסכמות, הבנות, והיכרות

עם הצד השני."

פרט לעצומה שיצאה תחת ידה של האגודה לגאוגרפיה ישראלית (כאן) כתשובה למכתב של הגאוגרפיים הביקורתיים

(International Critical Geogpraphers), לא נראה שיש התארגנות מסודרת להצגת העמדה או נקודת המבט

הישראלית מול מסלולים או קולגות בחו"ל. ההתנהלות בתחום זה נשארת על בסיס אישי וקולגיאלי. הדברים נמצאים על רצף

כל ראשי המסלולים מבינים את נקודת המוצא של תחום התכנון כמגוון וככזה שמושתת על שיח ביקורתי. "השיח שלנו

כגאוגרפים הוא ביקורתי תמיד, אבל תכנון הוא תחום  פרקטי ומבוסס מידע ונתונים. נדהמתי לראות התעלמות. חברים

וקולגות שולחים מיילים, או לב אדום, אבל ברמה האישית אני מרגישה סוג של בגידה בחובה להסתכל על המידע", מספרת

בכאב פרופ' אלפסי. "אין לנו עיסוק בכך ברמה המחלקתית", מספר פרופ' רזין, "בתכתובות ובשיחות עם קולגות שלנו,

שמכירים לפחות באופן חלקי את המציאות ביו"ש ואת הפוליטיקה הישראלית, לא נכון להעביר מסרים בסיסמאות פשטניות

וההסברה המשכנעת יותר היא להציג באופן כמה שיותר אמין את המציאות, כפי שאנו מבינים אותה, על מורכבויותיה, כולל

ביקורת עצמית היכן שמתאים". פרופ' בלומנפלד ליברטל בחרה להשתתף בכנסים מרחוק: "אני מעדיפה להשקיע את מרצי

פה. הכלי ההסברתי הוא להמשיך ולדבר על זה בכנסים ובהרצאות, למשל הוספת שקופית אחרונה של 'יזכור' עם מספרי

הרוגים ותמונות של ילדים חטופים". ד"ר פלינט רואה דווקא המון תמיכה: "אני מתרשמת שבעולם התכנון הבריטי בו אני

מעורבת מבינים שישראל היא זו שעומדת בחזית המאבק מול ערכים לאליברליים. אני מרגישה שאנחנו מקבלים גיבוי".

פרופ' איזנברג, מרגישה שפשוט מוקדם מדי להתנהל בזירה הזאת: " כדי שנוכל להתחיל לטפל בנושא של האקדמיה

הבינלאומית אנחנו צריכים עוד את הזמן להתאושש, להחלים, ולעמוד על הרגליים". 

אחת המטרות שלנו באיגוד המתכננים היא להרחיב את מעגלי שיתוף הפעולה בין מתכננים/ות ובעלי מקצוע מתחומים

משיקים, וכן לייצר קהילה תומכת ומסייעת לכל מה שדרוש למתכננים/ות להצליח ולשגשג.

לפיכך, מזכירים לכם/ן שבאתר האיגוד ישנו מדור דרושים/ות ובו מתפרסמות מודעות שעשויות להיות רלוונטיות עבורכן/ם,

עבור קולגות ומתכננים צעירים.

יש לכם משרה רלוונטית למתכננים/ות?

igudm1@gmail.com < לפרסום מודעת דרושים/ות, יש לפנות למזכירות האיגוד במייל, עם ציון פרטי המשרה המלאים

לצפייה במשרות המוצעות כעת, היכנסו לקישור:

ללוח המשרות

מעורבות, קולות קוראים, כנסים ואירועים

לשליחה: במייל
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״בונים יחד״ הנו מיזםמאגר חברתי של אנשי ונשות מקצוע מענף

הבנייה אשר מתנדבים לעמוד לצד המשפחות שנפגעו לסייע להם

בשיקום המרחב הבנוי, הבתים והדירות ביישובי העוטף שנהרסו

או נפגעו במלחמת ״חרבות ברזל״. כל זאת על מנת להחזיר את

התושבים והמשפחות למרחבים בנויים חדשים ומתחדשים

במהרה. 

מוזמנים להצטרף למאגר מתכננים ויועצים בתחומי הכשרה

שונים: אדריכלים, אדריכלי נוף, מהנדסים, הנדסאים, מודדים,

מעצבי פנים, אנשי הדמיות, יועצי בנייה ירוקה, יועצי נגישות, יועצי

מיגון ובטיחות, כמאים, שמאים, יועצי איטום, אגרונומים, יועצי

קרקע, יועצי תנועה, מתכננים חברתיים, אנשי פרוגרמה, כלכלנים

אורבניים, ועוד רבים. 

לפרטים והרשמה

אירועי 7 באוקטובר שינו את המציאות המוכרת על פניה. ישראל

מצאה עצמה במלחמה, מאות אלפים איבדו את יקיריהם ואת

בתיהם, שגרת החיים של כל אזרחי המדינה נקטעה והעתיד

הקרוב והרחוק נראה כלוט בערפל.

האקדמיה, כזירת המפגש בין צעירים לבין רעיונות – היא הבית

בו בחרנו להתכנס, סטודנטים וסטודנטיות מכלל המוסדות

האקדמיים בארץ  לחלום, לחקור, ליזום ולעצב את היום שאחרי

המלחמה.

1214 בדצמבר, אוניברסיטת תלאביב

לפרטים והרשמה

הוספה ליומן:

יונתן רוזין, מתכנן תחבורה וחבר הועד,  כותב

בטיים אאוט על תכנון צמתים חכם ואנושי יותר,

בקלות.

לקריאה

המינהלת להתחדשות עירונית בירושלים מציעה
קורס להכשרת יועצים חברתיים בהתחדשות

עירונית. 

תהליכי התחדשות עירונית ( פינוי בינוי) מלווים על

ידי יועצים חברתיים המסייעים ומלווים את בעלי

הדירות בתהליך.

הקורס מותאם במיוחד לציבור החרדי.

פתיחת הקורס: 9 בינואר 2024, מידי יום שלישי

לפרטים והרשמה

מידעון (ניוזלטר) מספר 324: דצמבר 2023

חדשות האיגוד בצל המלחמה

מתכננות ומתכננים יקרים.ות,

אנו רוצות לפתוח גיליון זה של מידעון האיגוד בפניה אישית לכל אחת ואחד מכם לשלם את דמי החברות השנתית.

 בימים אלו נפתחה ההרשמה לשנת 2024. כמדי שנה למקדימים להצטרף/לחדש חברות אנו מציעים הנחה צנועה בדמי

החבר. בימים אלו מחשבות כולנו נמצאות בדאגה לנעשה במדינה ובגבולותיה לצד דאגה  אישית לשלומם של יקירים

ולפרנסה. לצד כל זאת אנו מבקשות לקרוא לכן.ם דווקא בעת זו לשים לבכם.ן גם לאיגוד המקצועי שלנו ולפעילותו. מדי שנה

נאבק האיגוד על שרידותו הכלכלית ויכולתו לעבוד ולייצג באופן משמעותי את תחום התכנון. השנה הדבר מקבל משנה תוקף.

אנו מתמודדות עם חשש אמיתי וריאלי כי הפרויקטים והפעילויות השונות והתחזיות התקציביות לא יתממשו בהיקף הרצוי

שמאפשר את המשך הפעילות השוטפת של האיגוד.

לפיכך השנה, יותר מתמיד וממגוון סיבות, תשלום דמי החבר והצטרפותם של מירב א.נשי התכנון לארגון הפרופסיונלי של

התחום חשובים מתמיד. כפי שא.נשי התכנון יודעים.ות להתגייס לטובת קריאות מקצועיות שלנו אנו פונות ומבקשות את

התגייסותכן.ם הן לתשלום דמי החבר כבר כעת והן להוספת חברות וחברים חדשים.ות לאיגוד.

גיליון זה ממשיך לעסוק במצב המורכב אליו נקלעה מדינת ישראל גם בתחומי התכנון והפעם אנו מאירות זרקור על הדרך בה

מתמודדים בתי הספר לתכנון עם העיכוב בפתיחת שנת הלימודים האקדמית והאתגרים המיוחדים שהיא תציב. 

לצד זאת אנו מאירים על האקתון היום שאחרי שעורכת אוניברסיטת תל אביב, לצד המידע השוטף שמפורסם כמדי גיליון.

אנו מאחלות לכן.ם קריאה מועילה ומהנה ומקוות לראותכם.ן בקרב שורותינו,

שלכן.ם

תמי ורחל 

לחידוש או הצטרפות

  **ההרשמה לחברות באיגוד המתכננים לשנת 2024 בעיצומה** 
למחדשי/ות חברות ולמצטרפים חדשים/ות.

איגוד המתכננים פועל לחיזוק מעמד המקצוע, מקדם דיונים וניירות עמדה בנושאים תכנוניים עקרוניים, פעיל עכשיו בנושאים

הקשורים לשיקום אזור הדרום והצפון, עוסק במכרזים, מקיים כנסים ועוד. ללא תמיכתם באיגוד, דרך תשלום דמי החבר

השנתיים, כל זה לא יוכל לקרות. 

חשוב לזכור כי עבודת יושבות ראש האיגוד, חברי הועד ורבים ורבות שמצטרפים.ות לעשיה הינה כולה בהתנדבות ונעשית

בעזרת מעטפת מאוד צנועה של צוות העובדות במסירות גדולה. 

בשנה הקרובה, כשאתגרים מגוונים ושאלות מקצועיות בתחומי השיקום והבינוי החברתי והפיזי עומדות בפני א.נשי התכנון,

חברותכם.ן חשובה במיוחד. 

תקציב הפעילות של האיגוד מבוסס על דמי החבר ובלעדיהם לא תוכל להיות פעילות. אנו מאמינים שכל אחד.ת רואה חשיבות

בקיומו של ארגון מקצועי לקהילת המתכננים.

אנו זקוקים לכם ולכן!

גם השנה אנו מציעים.ות שני מסלולי חברות  

***כאשר לנרשמים.ות בחודש דצמבר אנו מציעים הנחה מיוחדת***:

:מסלול שנתי

חידוש חברות / הצטרפות לשנת 2024, בתשלום שנתי בודד 

***תעריף הנחה מיוחד למחדשים/מצטרפים עד ל  31.12.23

:מסלול חודשי

הוראת קבע חודשית מתמשכת.

***למחדשים/מצטרפים במסלול זה עד ל  31.12.23 – חודש ינואר ללא עלות

מסלול זה מאפשר המשך חברות רציף ללא צורך בחידוש שנתי.

אנו סמוכים/ות ובטוחים/ות שתרצו לקחת חלק בקהילה המתרחבת של ציבור המתכננים וקוראים/ות לכם להצטרף לאיגוד

כחברים מן המניין, עכשיו!!

אנא מהרו והסדירו חברותכם.ן באיגוד המקצועי של העוסקים.ות בתחום התכנון, לשנת 2024

לכל התעריפים, המסלולים ולמימוש ההנחות, לחצו כאן:

לחידוש או הצטרפות

עדכונים מהאקדמיה

שנת הלימודים אמורה להיפתח לפי שעה, אחרי עיכוב של 11 שבועות, ב31 בדצמבר. שוחחנו עם

חמשת ראשי תוכניות הלימוד לתואר שני בתכנון עירוני כדי להבין איפה הדברים עומדים נוכח המציאות

החדשה שנוצרה באירועי 7 באוקטובר, ביחס לכמה מימדים: מול הסטודנטים, ביחס למבנה תכנית

הלימודים ומול קולגות ומחלקות בזירה האקדמית הבינלאומית. גילינו יחס אישי, שמירה על מבנה

תכנית הלימודים ככל שקיצור הסמסטר מאפשר, ודעות חלוקות בנוגע להתמודדות בזירה האקדמאית

הבינלאומית.

כל ראשי המחלקות סיפרו על שמירה על קשר עם הסטודנטים והתעדכנות ככל הניתן על מצבם. בין הסטודנטים יש משרתי

מילואים, מפונים בדירות זמניות או בתי מלון, וכאלה שכמו נותרו בתקופת המתנה. כלל המוסדות מכירים בקשיים הצפויים

בשנה הנוכחית ודואגים לסדנאות הכנה עבור הסגל והסטודנטים. פרופ' אפרת איזנברג, ראש המסלול לתכנון ערים ואזורים

בפקולטה לארכיטקטורה ובינוי ערים בטכניון, סיפרה על הניסיון להמשיך ליזום פעילות סטודנטיאלית של המסלול גם כעת,

ובהם מפגשי 'הכר את המנחה' לתלמידי מחקר או ימי התנדבות בחקלאות. 

כל ראשי המסלולים הזכירו את ההתחשבות הנדרשת בסטודנטים ערבים. "הם נמצאים במלכוד וצריכים  להוכיח נאמנות

והתנערות מחמאס תוך שהם נפגעים קשה במקומות מגוריהם, שאין בהם מיגוניות, ויש בסביבתם הרוגים", ציינה פרופ'

נוריות אלפסי, ראש המגמה לתכנון ערים באוניברסיטת בןגוריון בנגב, בהתייחסה לסטודנטים הבדואים במחלקה. בדומה,

פרופ' ערן רזין, מנהל המכון ללימודים עירוניים ואזוריים באוניברסיטה העברית, ציין כי הסטודנטים הערבים ממזרח ירושלים

"לא במצב נוח ועלולים לפחד לדבר שמא יגידו דבר לא נכון. מצד שני אי אפשר לדרוש מהם לשיר התקווה". 

בדבר הצורה בה המציאות החדשה תחלחל אל תכניות הלימודים, התגובות היו מגוונות ושילבו התייחסות לתכנים עצמם לצד

המגבלות שמכתיבים קיצור הסמסטר ותכנית הלימודים המובנית. "אנחנו לא מתכננים לשנות את התכנים", אומרת פרופ'

אפרת בלומנפלד ליברטל, ראש המסלול המשותף לתכנון ועיצוב אזורי ועירוני באוניברסיטת תלאביב, "לימוד נושאים

אקטואליים אנחנו משאירים, תחת החופש האקדמי, לבחירת המרצים". ד"ר שלומית פלינט, ראשת המגמה לתכנון עירוני

באוניברסיטת בראילן מציינת ש" כרגע הכל מרגיש חשוף, כואב וטרי, ואולי נעשה את השינוי הזה בשנה הבאה. כך או כך,

תכנון טוב וממשל טוב משולבים ותלויים האחד בשני  ואלו תכנים שהיום, יותר מתמיד, חשוב להכניס." פרופ' אלפסי ופרופ'

איזנברג שיתפו מחשבות על שילוב של סטודנטים בקבוצות מחקר או חשיבה בתחום השיקום, מחוץ לתכנית הלימודים. 

פרופ' רזין הדגיש את  הצורך שאולי מתעורר בשינוי ובחינה מחדש של פרדיגמות תכנוניות. "המלחמה, כמו משבר הקורונה

שקדם לה, מציבים סימני שאלה על כל מיני אמיתות שאנחנו מטיפים להן", הוא אומר, "למשל חיים בלי מכונית פרטית

שעלולים להעמיד את משק הבית בעמדת נחיתות במצבי חירום, או צעדים כמו  סגירת בתיהזיקוק בחיפה, שתייצר תלות

ביבוא תזקיקי נפט".  מול הרגישות הנדרשת מול הסטודנטים, ד"ר פלינט מדגישה דווקא את החשיבות שבהתמודדות עם

הקונפליקט. "הסטודנטים מגיעים ממגוון רקעים גדול מאוד, וזה מייצר שאלות של תכנון קונפליקטואלי, תכנון פוליטי.

באקדמיה אפשר להתנסות במשחקי הכוחות האלה בשטח סטרילי יחסית. יש פה הזדמנות לקדם הסכמות, הבנות, והיכרות

עם הצד השני."

פרט לעצומה שיצאה תחת ידה של האגודה לגאוגרפיה ישראלית (כאן) כתשובה למכתב של הגאוגרפיים הביקורתיים

(International Critical Geogpraphers), לא נראה שיש התארגנות מסודרת להצגת העמדה או נקודת המבט

הישראלית מול מסלולים או קולגות בחו"ל. ההתנהלות בתחום זה נשארת על בסיס אישי וקולגיאלי. הדברים נמצאים על רצף

כל ראשי המסלולים מבינים את נקודת המוצא של תחום התכנון כמגוון וככזה שמושתת על שיח ביקורתי. "השיח שלנו

כגאוגרפים הוא ביקורתי תמיד, אבל תכנון הוא תחום  פרקטי ומבוסס מידע ונתונים. נדהמתי לראות התעלמות. חברים

וקולגות שולחים מיילים, או לב אדום, אבל ברמה האישית אני מרגישה סוג של בגידה בחובה להסתכל על המידע", מספרת

בכאב פרופ' אלפסי. "אין לנו עיסוק בכך ברמה המחלקתית", מספר פרופ' רזין, "בתכתובות ובשיחות עם קולגות שלנו,

שמכירים לפחות באופן חלקי את המציאות ביו"ש ואת הפוליטיקה הישראלית, לא נכון להעביר מסרים בסיסמאות פשטניות

וההסברה המשכנעת יותר היא להציג באופן כמה שיותר אמין את המציאות, כפי שאנו מבינים אותה, על מורכבויותיה, כולל

ביקורת עצמית היכן שמתאים". פרופ' בלומנפלד ליברטל בחרה להשתתף בכנסים מרחוק: "אני מעדיפה להשקיע את מרצי

פה. הכלי ההסברתי הוא להמשיך ולדבר על זה בכנסים ובהרצאות, למשל הוספת שקופית אחרונה של 'יזכור' עם מספרי

הרוגים ותמונות של ילדים חטופים". ד"ר פלינט רואה דווקא המון תמיכה: "אני מתרשמת שבעולם התכנון הבריטי בו אני

מעורבת מבינים שישראל היא זו שעומדת בחזית המאבק מול ערכים לאליברליים. אני מרגישה שאנחנו מקבלים גיבוי".

פרופ' איזנברג, מרגישה שפשוט מוקדם מדי להתנהל בזירה הזאת: " כדי שנוכל להתחיל לטפל בנושא של האקדמיה

הבינלאומית אנחנו צריכים עוד את הזמן להתאושש, להחלים, ולעמוד על הרגליים". 

אחת המטרות שלנו באיגוד המתכננים היא להרחיב את מעגלי שיתוף הפעולה בין מתכננים/ות ובעלי מקצוע מתחומים

משיקים, וכן לייצר קהילה תומכת ומסייעת לכל מה שדרוש למתכננים/ות להצליח ולשגשג.

לפיכך, מזכירים לכם/ן שבאתר האיגוד ישנו מדור דרושים/ות ובו מתפרסמות מודעות שעשויות להיות רלוונטיות עבורכן/ם,

עבור קולגות ומתכננים צעירים.

יש לכם משרה רלוונטית למתכננים/ות?

igudm1@gmail.com < לפרסום מודעת דרושים/ות, יש לפנות למזכירות האיגוד במייל, עם ציון פרטי המשרה המלאים

לצפייה במשרות המוצעות כעת, היכנסו לקישור:

ללוח המשרות

מעורבות, קולות קוראים, כנסים ואירועים

לשליחה: במייל

            

igudm1@gmail.com :איגוד המתכננים בישראל | צרו איתנו קשר ©

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSenDIEumyQ55JQp5flStAvu_oiJFFaOvdTaPoI_Splb6utx1Q/viewform
https://www.aepi.org.il/index2.php?id=80&lang=HEB


״בונים יחד״ הנו מיזםמאגר חברתי של אנשי ונשות מקצוע מענף

הבנייה אשר מתנדבים לעמוד לצד המשפחות שנפגעו לסייע להם

בשיקום המרחב הבנוי, הבתים והדירות ביישובי העוטף שנהרסו

או נפגעו במלחמת ״חרבות ברזל״. כל זאת על מנת להחזיר את

התושבים והמשפחות למרחבים בנויים חדשים ומתחדשים

במהרה. 

מוזמנים להצטרף למאגר מתכננים ויועצים בתחומי הכשרה

שונים: אדריכלים, אדריכלי נוף, מהנדסים, הנדסאים, מודדים,

מעצבי פנים, אנשי הדמיות, יועצי בנייה ירוקה, יועצי נגישות, יועצי

מיגון ובטיחות, כמאים, שמאים, יועצי איטום, אגרונומים, יועצי

קרקע, יועצי תנועה, מתכננים חברתיים, אנשי פרוגרמה, כלכלנים

אורבניים, ועוד רבים. 

לפרטים והרשמה

אירועי 7 באוקטובר שינו את המציאות המוכרת על פניה. ישראל

מצאה עצמה במלחמה, מאות אלפים איבדו את יקיריהם ואת

בתיהם, שגרת החיים של כל אזרחי המדינה נקטעה והעתיד

הקרוב והרחוק נראה כלוט בערפל.

האקדמיה, כזירת המפגש בין צעירים לבין רעיונות – היא הבית

בו בחרנו להתכנס, סטודנטים וסטודנטיות מכלל המוסדות

האקדמיים בארץ  לחלום, לחקור, ליזום ולעצב את היום שאחרי

המלחמה.

1214 בדצמבר, אוניברסיטת תלאביב

לפרטים והרשמה

הוספה ליומן:

יונתן רוזין, מתכנן תחבורה וחבר הועד,  כותב

בטיים אאוט על תכנון צמתים חכם ואנושי יותר,

בקלות.

לקריאה

המינהלת להתחדשות עירונית בירושלים מציעה
קורס להכשרת יועצים חברתיים בהתחדשות

עירונית. 

תהליכי התחדשות עירונית ( פינוי בינוי) מלווים על

ידי יועצים חברתיים המסייעים ומלווים את בעלי

הדירות בתהליך.

הקורס מותאם במיוחד לציבור החרדי.

פתיחת הקורס: 9 בינואר 2024, מידי יום שלישי

לפרטים והרשמה

מידעון (ניוזלטר) מספר 324: דצמבר 2023

חדשות האיגוד בצל המלחמה

מתכננות ומתכננים יקרים.ות,

אנו רוצות לפתוח גיליון זה של מידעון האיגוד בפניה אישית לכל אחת ואחד מכם לשלם את דמי החברות השנתית.

 בימים אלו נפתחה ההרשמה לשנת 2024. כמדי שנה למקדימים להצטרף/לחדש חברות אנו מציעים הנחה צנועה בדמי

החבר. בימים אלו מחשבות כולנו נמצאות בדאגה לנעשה במדינה ובגבולותיה לצד דאגה  אישית לשלומם של יקירים

ולפרנסה. לצד כל זאת אנו מבקשות לקרוא לכן.ם דווקא בעת זו לשים לבכם.ן גם לאיגוד המקצועי שלנו ולפעילותו. מדי שנה

נאבק האיגוד על שרידותו הכלכלית ויכולתו לעבוד ולייצג באופן משמעותי את תחום התכנון. השנה הדבר מקבל משנה תוקף.

אנו מתמודדות עם חשש אמיתי וריאלי כי הפרויקטים והפעילויות השונות והתחזיות התקציביות לא יתממשו בהיקף הרצוי

שמאפשר את המשך הפעילות השוטפת של האיגוד.

לפיכך השנה, יותר מתמיד וממגוון סיבות, תשלום דמי החבר והצטרפותם של מירב א.נשי התכנון לארגון הפרופסיונלי של

התחום חשובים מתמיד. כפי שא.נשי התכנון יודעים.ות להתגייס לטובת קריאות מקצועיות שלנו אנו פונות ומבקשות את

התגייסותכן.ם הן לתשלום דמי החבר כבר כעת והן להוספת חברות וחברים חדשים.ות לאיגוד.

גיליון זה ממשיך לעסוק במצב המורכב אליו נקלעה מדינת ישראל גם בתחומי התכנון והפעם אנו מאירות זרקור על הדרך בה

מתמודדים בתי הספר לתכנון עם העיכוב בפתיחת שנת הלימודים האקדמית והאתגרים המיוחדים שהיא תציב. 

לצד זאת אנו מאירים על האקתון היום שאחרי שעורכת אוניברסיטת תל אביב, לצד המידע השוטף שמפורסם כמדי גיליון.

אנו מאחלות לכן.ם קריאה מועילה ומהנה ומקוות לראותכם.ן בקרב שורותינו,

שלכן.ם

תמי ורחל 

לחידוש או הצטרפות

  **ההרשמה לחברות באיגוד המתכננים לשנת 2024 בעיצומה** 
למחדשי/ות חברות ולמצטרפים חדשים/ות.

איגוד המתכננים פועל לחיזוק מעמד המקצוע, מקדם דיונים וניירות עמדה בנושאים תכנוניים עקרוניים, פעיל עכשיו בנושאים

הקשורים לשיקום אזור הדרום והצפון, עוסק במכרזים, מקיים כנסים ועוד. ללא תמיכתם באיגוד, דרך תשלום דמי החבר

השנתיים, כל זה לא יוכל לקרות. 

חשוב לזכור כי עבודת יושבות ראש האיגוד, חברי הועד ורבים ורבות שמצטרפים.ות לעשיה הינה כולה בהתנדבות ונעשית

בעזרת מעטפת מאוד צנועה של צוות העובדות במסירות גדולה. 

בשנה הקרובה, כשאתגרים מגוונים ושאלות מקצועיות בתחומי השיקום והבינוי החברתי והפיזי עומדות בפני א.נשי התכנון,

חברותכם.ן חשובה במיוחד. 

תקציב הפעילות של האיגוד מבוסס על דמי החבר ובלעדיהם לא תוכל להיות פעילות. אנו מאמינים שכל אחד.ת רואה חשיבות

בקיומו של ארגון מקצועי לקהילת המתכננים.

אנו זקוקים לכם ולכן!

גם השנה אנו מציעים.ות שני מסלולי חברות  

***כאשר לנרשמים.ות בחודש דצמבר אנו מציעים הנחה מיוחדת***:

:מסלול שנתי

חידוש חברות / הצטרפות לשנת 2024, בתשלום שנתי בודד 

***תעריף הנחה מיוחד למחדשים/מצטרפים עד ל  31.12.23

:מסלול חודשי

הוראת קבע חודשית מתמשכת.

***למחדשים/מצטרפים במסלול זה עד ל  31.12.23 – חודש ינואר ללא עלות

מסלול זה מאפשר המשך חברות רציף ללא צורך בחידוש שנתי.

אנו סמוכים/ות ובטוחים/ות שתרצו לקחת חלק בקהילה המתרחבת של ציבור המתכננים וקוראים/ות לכם להצטרף לאיגוד

כחברים מן המניין, עכשיו!!

אנא מהרו והסדירו חברותכם.ן באיגוד המקצועי של העוסקים.ות בתחום התכנון, לשנת 2024

לכל התעריפים, המסלולים ולמימוש ההנחות, לחצו כאן:

לחידוש או הצטרפות

עדכונים מהאקדמיה

שנת הלימודים אמורה להיפתח לפי שעה, אחרי עיכוב של 11 שבועות, ב31 בדצמבר. שוחחנו עם

חמשת ראשי תוכניות הלימוד לתואר שני בתכנון עירוני כדי להבין איפה הדברים עומדים נוכח המציאות

החדשה שנוצרה באירועי 7 באוקטובר, ביחס לכמה מימדים: מול הסטודנטים, ביחס למבנה תכנית

הלימודים ומול קולגות ומחלקות בזירה האקדמית הבינלאומית. גילינו יחס אישי, שמירה על מבנה

תכנית הלימודים ככל שקיצור הסמסטר מאפשר, ודעות חלוקות בנוגע להתמודדות בזירה האקדמאית

הבינלאומית.

כל ראשי המחלקות סיפרו על שמירה על קשר עם הסטודנטים והתעדכנות ככל הניתן על מצבם. בין הסטודנטים יש משרתי

מילואים, מפונים בדירות זמניות או בתי מלון, וכאלה שכמו נותרו בתקופת המתנה. כלל המוסדות מכירים בקשיים הצפויים

בשנה הנוכחית ודואגים לסדנאות הכנה עבור הסגל והסטודנטים. פרופ' אפרת איזנברג, ראש המסלול לתכנון ערים ואזורים

בפקולטה לארכיטקטורה ובינוי ערים בטכניון, סיפרה על הניסיון להמשיך ליזום פעילות סטודנטיאלית של המסלול גם כעת,

ובהם מפגשי 'הכר את המנחה' לתלמידי מחקר או ימי התנדבות בחקלאות. 

כל ראשי המסלולים הזכירו את ההתחשבות הנדרשת בסטודנטים ערבים. "הם נמצאים במלכוד וצריכים  להוכיח נאמנות

והתנערות מחמאס תוך שהם נפגעים קשה במקומות מגוריהם, שאין בהם מיגוניות, ויש בסביבתם הרוגים", ציינה פרופ'

נוריות אלפסי, ראש המגמה לתכנון ערים באוניברסיטת בןגוריון בנגב, בהתייחסה לסטודנטים הבדואים במחלקה. בדומה,

פרופ' ערן רזין, מנהל המכון ללימודים עירוניים ואזוריים באוניברסיטה העברית, ציין כי הסטודנטים הערבים ממזרח ירושלים

"לא במצב נוח ועלולים לפחד לדבר שמא יגידו דבר לא נכון. מצד שני אי אפשר לדרוש מהם לשיר התקווה". 

בדבר הצורה בה המציאות החדשה תחלחל אל תכניות הלימודים, התגובות היו מגוונות ושילבו התייחסות לתכנים עצמם לצד

המגבלות שמכתיבים קיצור הסמסטר ותכנית הלימודים המובנית. "אנחנו לא מתכננים לשנות את התכנים", אומרת פרופ'

אפרת בלומנפלד ליברטל, ראש המסלול המשותף לתכנון ועיצוב אזורי ועירוני באוניברסיטת תלאביב, "לימוד נושאים

אקטואליים אנחנו משאירים, תחת החופש האקדמי, לבחירת המרצים". ד"ר שלומית פלינט, ראשת המגמה לתכנון עירוני

באוניברסיטת בראילן מציינת ש" כרגע הכל מרגיש חשוף, כואב וטרי, ואולי נעשה את השינוי הזה בשנה הבאה. כך או כך,

תכנון טוב וממשל טוב משולבים ותלויים האחד בשני  ואלו תכנים שהיום, יותר מתמיד, חשוב להכניס." פרופ' אלפסי ופרופ'

איזנברג שיתפו מחשבות על שילוב של סטודנטים בקבוצות מחקר או חשיבה בתחום השיקום, מחוץ לתכנית הלימודים. 

פרופ' רזין הדגיש את  הצורך שאולי מתעורר בשינוי ובחינה מחדש של פרדיגמות תכנוניות. "המלחמה, כמו משבר הקורונה

שקדם לה, מציבים סימני שאלה על כל מיני אמיתות שאנחנו מטיפים להן", הוא אומר, "למשל חיים בלי מכונית פרטית

שעלולים להעמיד את משק הבית בעמדת נחיתות במצבי חירום, או צעדים כמו  סגירת בתיהזיקוק בחיפה, שתייצר תלות

ביבוא תזקיקי נפט".  מול הרגישות הנדרשת מול הסטודנטים, ד"ר פלינט מדגישה דווקא את החשיבות שבהתמודדות עם

הקונפליקט. "הסטודנטים מגיעים ממגוון רקעים גדול מאוד, וזה מייצר שאלות של תכנון קונפליקטואלי, תכנון פוליטי.

באקדמיה אפשר להתנסות במשחקי הכוחות האלה בשטח סטרילי יחסית. יש פה הזדמנות לקדם הסכמות, הבנות, והיכרות

עם הצד השני."

פרט לעצומה שיצאה תחת ידה של האגודה לגאוגרפיה ישראלית (כאן) כתשובה למכתב של הגאוגרפיים הביקורתיים

(International Critical Geogpraphers), לא נראה שיש התארגנות מסודרת להצגת העמדה או נקודת המבט

הישראלית מול מסלולים או קולגות בחו"ל. ההתנהלות בתחום זה נשארת על בסיס אישי וקולגיאלי. הדברים נמצאים על רצף

כל ראשי המסלולים מבינים את נקודת המוצא של תחום התכנון כמגוון וככזה שמושתת על שיח ביקורתי. "השיח שלנו

כגאוגרפים הוא ביקורתי תמיד, אבל תכנון הוא תחום  פרקטי ומבוסס מידע ונתונים. נדהמתי לראות התעלמות. חברים

וקולגות שולחים מיילים, או לב אדום, אבל ברמה האישית אני מרגישה סוג של בגידה בחובה להסתכל על המידע", מספרת

בכאב פרופ' אלפסי. "אין לנו עיסוק בכך ברמה המחלקתית", מספר פרופ' רזין, "בתכתובות ובשיחות עם קולגות שלנו,

שמכירים לפחות באופן חלקי את המציאות ביו"ש ואת הפוליטיקה הישראלית, לא נכון להעביר מסרים בסיסמאות פשטניות

וההסברה המשכנעת יותר היא להציג באופן כמה שיותר אמין את המציאות, כפי שאנו מבינים אותה, על מורכבויותיה, כולל

ביקורת עצמית היכן שמתאים". פרופ' בלומנפלד ליברטל בחרה להשתתף בכנסים מרחוק: "אני מעדיפה להשקיע את מרצי

פה. הכלי ההסברתי הוא להמשיך ולדבר על זה בכנסים ובהרצאות, למשל הוספת שקופית אחרונה של 'יזכור' עם מספרי

הרוגים ותמונות של ילדים חטופים". ד"ר פלינט רואה דווקא המון תמיכה: "אני מתרשמת שבעולם התכנון הבריטי בו אני

מעורבת מבינים שישראל היא זו שעומדת בחזית המאבק מול ערכים לאליברליים. אני מרגישה שאנחנו מקבלים גיבוי".

פרופ' איזנברג, מרגישה שפשוט מוקדם מדי להתנהל בזירה הזאת: " כדי שנוכל להתחיל לטפל בנושא של האקדמיה

הבינלאומית אנחנו צריכים עוד את הזמן להתאושש, להחלים, ולעמוד על הרגליים". 

אחת המטרות שלנו באיגוד המתכננים היא להרחיב את מעגלי שיתוף הפעולה בין מתכננים/ות ובעלי מקצוע מתחומים

משיקים, וכן לייצר קהילה תומכת ומסייעת לכל מה שדרוש למתכננים/ות להצליח ולשגשג.

לפיכך, מזכירים לכם/ן שבאתר האיגוד ישנו מדור דרושים/ות ובו מתפרסמות מודעות שעשויות להיות רלוונטיות עבורכן/ם,

עבור קולגות ומתכננים צעירים.

יש לכם משרה רלוונטית למתכננים/ות?

igudm1@gmail.com < לפרסום מודעת דרושים/ות, יש לפנות למזכירות האיגוד במייל, עם ציון פרטי המשרה המלאים

לצפייה במשרות המוצעות כעת, היכנסו לקישור:

ללוח המשרות

מעורבות, קולות קוראים, כנסים ואירועים

לשליחה: במייל
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״בונים יחד״ הנו מיזםמאגר חברתי של אנשי ונשות מקצוע מענף

הבנייה אשר מתנדבים לעמוד לצד המשפחות שנפגעו לסייע להם

בשיקום המרחב הבנוי, הבתים והדירות ביישובי העוטף שנהרסו

או נפגעו במלחמת ״חרבות ברזל״. כל זאת על מנת להחזיר את

התושבים והמשפחות למרחבים בנויים חדשים ומתחדשים

במהרה. 

מוזמנים להצטרף למאגר מתכננים ויועצים בתחומי הכשרה

שונים: אדריכלים, אדריכלי נוף, מהנדסים, הנדסאים, מודדים,

מעצבי פנים, אנשי הדמיות, יועצי בנייה ירוקה, יועצי נגישות, יועצי

מיגון ובטיחות, כמאים, שמאים, יועצי איטום, אגרונומים, יועצי

קרקע, יועצי תנועה, מתכננים חברתיים, אנשי פרוגרמה, כלכלנים

אורבניים, ועוד רבים. 

לפרטים והרשמה

אירועי 7 באוקטובר שינו את המציאות המוכרת על פניה. ישראל

מצאה עצמה במלחמה, מאות אלפים איבדו את יקיריהם ואת

בתיהם, שגרת החיים של כל אזרחי המדינה נקטעה והעתיד

הקרוב והרחוק נראה כלוט בערפל.

האקדמיה, כזירת המפגש בין צעירים לבין רעיונות – היא הבית

בו בחרנו להתכנס, סטודנטים וסטודנטיות מכלל המוסדות

האקדמיים בארץ  לחלום, לחקור, ליזום ולעצב את היום שאחרי

המלחמה.

1214 בדצמבר, אוניברסיטת תלאביב

לפרטים והרשמה

הוספה ליומן:

יונתן רוזין, מתכנן תחבורה וחבר הועד,  כותב

בטיים אאוט על תכנון צמתים חכם ואנושי יותר,

בקלות.

לקריאה

המינהלת להתחדשות עירונית בירושלים מציעה
קורס להכשרת יועצים חברתיים בהתחדשות

עירונית. 

תהליכי התחדשות עירונית ( פינוי בינוי) מלווים על

ידי יועצים חברתיים המסייעים ומלווים את בעלי

הדירות בתהליך.

הקורס מותאם במיוחד לציבור החרדי.

פתיחת הקורס: 9 בינואר 2024, מידי יום שלישי

לפרטים והרשמה

מידעון (ניוזלטר) מספר 324: דצמבר 2023

חדשות האיגוד בצל המלחמה

מתכננות ומתכננים יקרים.ות,

אנו רוצות לפתוח גיליון זה של מידעון האיגוד בפניה אישית לכל אחת ואחד מכם לשלם את דמי החברות השנתית.

 בימים אלו נפתחה ההרשמה לשנת 2024. כמדי שנה למקדימים להצטרף/לחדש חברות אנו מציעים הנחה צנועה בדמי

החבר. בימים אלו מחשבות כולנו נמצאות בדאגה לנעשה במדינה ובגבולותיה לצד דאגה  אישית לשלומם של יקירים

ולפרנסה. לצד כל זאת אנו מבקשות לקרוא לכן.ם דווקא בעת זו לשים לבכם.ן גם לאיגוד המקצועי שלנו ולפעילותו. מדי שנה

נאבק האיגוד על שרידותו הכלכלית ויכולתו לעבוד ולייצג באופן משמעותי את תחום התכנון. השנה הדבר מקבל משנה תוקף.

אנו מתמודדות עם חשש אמיתי וריאלי כי הפרויקטים והפעילויות השונות והתחזיות התקציביות לא יתממשו בהיקף הרצוי

שמאפשר את המשך הפעילות השוטפת של האיגוד.

לפיכך השנה, יותר מתמיד וממגוון סיבות, תשלום דמי החבר והצטרפותם של מירב א.נשי התכנון לארגון הפרופסיונלי של

התחום חשובים מתמיד. כפי שא.נשי התכנון יודעים.ות להתגייס לטובת קריאות מקצועיות שלנו אנו פונות ומבקשות את

התגייסותכן.ם הן לתשלום דמי החבר כבר כעת והן להוספת חברות וחברים חדשים.ות לאיגוד.

גיליון זה ממשיך לעסוק במצב המורכב אליו נקלעה מדינת ישראל גם בתחומי התכנון והפעם אנו מאירות זרקור על הדרך בה

מתמודדים בתי הספר לתכנון עם העיכוב בפתיחת שנת הלימודים האקדמית והאתגרים המיוחדים שהיא תציב. 

לצד זאת אנו מאירים על האקתון היום שאחרי שעורכת אוניברסיטת תל אביב, לצד המידע השוטף שמפורסם כמדי גיליון.

אנו מאחלות לכן.ם קריאה מועילה ומהנה ומקוות לראותכם.ן בקרב שורותינו,

שלכן.ם

תמי ורחל 

לחידוש או הצטרפות

  **ההרשמה לחברות באיגוד המתכננים לשנת 2024 בעיצומה** 
למחדשי/ות חברות ולמצטרפים חדשים/ות.

איגוד המתכננים פועל לחיזוק מעמד המקצוע, מקדם דיונים וניירות עמדה בנושאים תכנוניים עקרוניים, פעיל עכשיו בנושאים

הקשורים לשיקום אזור הדרום והצפון, עוסק במכרזים, מקיים כנסים ועוד. ללא תמיכתם באיגוד, דרך תשלום דמי החבר

השנתיים, כל זה לא יוכל לקרות. 

חשוב לזכור כי עבודת יושבות ראש האיגוד, חברי הועד ורבים ורבות שמצטרפים.ות לעשיה הינה כולה בהתנדבות ונעשית

בעזרת מעטפת מאוד צנועה של צוות העובדות במסירות גדולה. 

בשנה הקרובה, כשאתגרים מגוונים ושאלות מקצועיות בתחומי השיקום והבינוי החברתי והפיזי עומדות בפני א.נשי התכנון,

חברותכם.ן חשובה במיוחד. 

תקציב הפעילות של האיגוד מבוסס על דמי החבר ובלעדיהם לא תוכל להיות פעילות. אנו מאמינים שכל אחד.ת רואה חשיבות

בקיומו של ארגון מקצועי לקהילת המתכננים.

אנו זקוקים לכם ולכן!

גם השנה אנו מציעים.ות שני מסלולי חברות  

***כאשר לנרשמים.ות בחודש דצמבר אנו מציעים הנחה מיוחדת***:

:מסלול שנתי

חידוש חברות / הצטרפות לשנת 2024, בתשלום שנתי בודד 

***תעריף הנחה מיוחד למחדשים/מצטרפים עד ל  31.12.23

:מסלול חודשי

הוראת קבע חודשית מתמשכת.

***למחדשים/מצטרפים במסלול זה עד ל  31.12.23 – חודש ינואר ללא עלות

מסלול זה מאפשר המשך חברות רציף ללא צורך בחידוש שנתי.

אנו סמוכים/ות ובטוחים/ות שתרצו לקחת חלק בקהילה המתרחבת של ציבור המתכננים וקוראים/ות לכם להצטרף לאיגוד

כחברים מן המניין, עכשיו!!

אנא מהרו והסדירו חברותכם.ן באיגוד המקצועי של העוסקים.ות בתחום התכנון, לשנת 2024

לכל התעריפים, המסלולים ולמימוש ההנחות, לחצו כאן:

לחידוש או הצטרפות

עדכונים מהאקדמיה

שנת הלימודים אמורה להיפתח לפי שעה, אחרי עיכוב של 11 שבועות, ב31 בדצמבר. שוחחנו עם

חמשת ראשי תוכניות הלימוד לתואר שני בתכנון עירוני כדי להבין איפה הדברים עומדים נוכח המציאות

החדשה שנוצרה באירועי 7 באוקטובר, ביחס לכמה מימדים: מול הסטודנטים, ביחס למבנה תכנית

הלימודים ומול קולגות ומחלקות בזירה האקדמית הבינלאומית. גילינו יחס אישי, שמירה על מבנה

תכנית הלימודים ככל שקיצור הסמסטר מאפשר, ודעות חלוקות בנוגע להתמודדות בזירה האקדמאית

הבינלאומית.

כל ראשי המחלקות סיפרו על שמירה על קשר עם הסטודנטים והתעדכנות ככל הניתן על מצבם. בין הסטודנטים יש משרתי

מילואים, מפונים בדירות זמניות או בתי מלון, וכאלה שכמו נותרו בתקופת המתנה. כלל המוסדות מכירים בקשיים הצפויים

בשנה הנוכחית ודואגים לסדנאות הכנה עבור הסגל והסטודנטים. פרופ' אפרת איזנברג, ראש המסלול לתכנון ערים ואזורים

בפקולטה לארכיטקטורה ובינוי ערים בטכניון, סיפרה על הניסיון להמשיך ליזום פעילות סטודנטיאלית של המסלול גם כעת,

ובהם מפגשי 'הכר את המנחה' לתלמידי מחקר או ימי התנדבות בחקלאות. 

כל ראשי המסלולים הזכירו את ההתחשבות הנדרשת בסטודנטים ערבים. "הם נמצאים במלכוד וצריכים  להוכיח נאמנות

והתנערות מחמאס תוך שהם נפגעים קשה במקומות מגוריהם, שאין בהם מיגוניות, ויש בסביבתם הרוגים", ציינה פרופ'

נוריות אלפסי, ראש המגמה לתכנון ערים באוניברסיטת בןגוריון בנגב, בהתייחסה לסטודנטים הבדואים במחלקה. בדומה,

פרופ' ערן רזין, מנהל המכון ללימודים עירוניים ואזוריים באוניברסיטה העברית, ציין כי הסטודנטים הערבים ממזרח ירושלים

"לא במצב נוח ועלולים לפחד לדבר שמא יגידו דבר לא נכון. מצד שני אי אפשר לדרוש מהם לשיר התקווה". 

בדבר הצורה בה המציאות החדשה תחלחל אל תכניות הלימודים, התגובות היו מגוונות ושילבו התייחסות לתכנים עצמם לצד

המגבלות שמכתיבים קיצור הסמסטר ותכנית הלימודים המובנית. "אנחנו לא מתכננים לשנות את התכנים", אומרת פרופ'

אפרת בלומנפלד ליברטל, ראש המסלול המשותף לתכנון ועיצוב אזורי ועירוני באוניברסיטת תלאביב, "לימוד נושאים

אקטואליים אנחנו משאירים, תחת החופש האקדמי, לבחירת המרצים". ד"ר שלומית פלינט, ראשת המגמה לתכנון עירוני

באוניברסיטת בראילן מציינת ש" כרגע הכל מרגיש חשוף, כואב וטרי, ואולי נעשה את השינוי הזה בשנה הבאה. כך או כך,

תכנון טוב וממשל טוב משולבים ותלויים האחד בשני  ואלו תכנים שהיום, יותר מתמיד, חשוב להכניס." פרופ' אלפסי ופרופ'

איזנברג שיתפו מחשבות על שילוב של סטודנטים בקבוצות מחקר או חשיבה בתחום השיקום, מחוץ לתכנית הלימודים. 

פרופ' רזין הדגיש את  הצורך שאולי מתעורר בשינוי ובחינה מחדש של פרדיגמות תכנוניות. "המלחמה, כמו משבר הקורונה

שקדם לה, מציבים סימני שאלה על כל מיני אמיתות שאנחנו מטיפים להן", הוא אומר, "למשל חיים בלי מכונית פרטית

שעלולים להעמיד את משק הבית בעמדת נחיתות במצבי חירום, או צעדים כמו  סגירת בתיהזיקוק בחיפה, שתייצר תלות

ביבוא תזקיקי נפט".  מול הרגישות הנדרשת מול הסטודנטים, ד"ר פלינט מדגישה דווקא את החשיבות שבהתמודדות עם

הקונפליקט. "הסטודנטים מגיעים ממגוון רקעים גדול מאוד, וזה מייצר שאלות של תכנון קונפליקטואלי, תכנון פוליטי.

באקדמיה אפשר להתנסות במשחקי הכוחות האלה בשטח סטרילי יחסית. יש פה הזדמנות לקדם הסכמות, הבנות, והיכרות

עם הצד השני."

פרט לעצומה שיצאה תחת ידה של האגודה לגאוגרפיה ישראלית (כאן) כתשובה למכתב של הגאוגרפיים הביקורתיים

(International Critical Geogpraphers), לא נראה שיש התארגנות מסודרת להצגת העמדה או נקודת המבט

הישראלית מול מסלולים או קולגות בחו"ל. ההתנהלות בתחום זה נשארת על בסיס אישי וקולגיאלי. הדברים נמצאים על רצף

כל ראשי המסלולים מבינים את נקודת המוצא של תחום התכנון כמגוון וככזה שמושתת על שיח ביקורתי. "השיח שלנו

כגאוגרפים הוא ביקורתי תמיד, אבל תכנון הוא תחום  פרקטי ומבוסס מידע ונתונים. נדהמתי לראות התעלמות. חברים

וקולגות שולחים מיילים, או לב אדום, אבל ברמה האישית אני מרגישה סוג של בגידה בחובה להסתכל על המידע", מספרת

בכאב פרופ' אלפסי. "אין לנו עיסוק בכך ברמה המחלקתית", מספר פרופ' רזין, "בתכתובות ובשיחות עם קולגות שלנו,

שמכירים לפחות באופן חלקי את המציאות ביו"ש ואת הפוליטיקה הישראלית, לא נכון להעביר מסרים בסיסמאות פשטניות

וההסברה המשכנעת יותר היא להציג באופן כמה שיותר אמין את המציאות, כפי שאנו מבינים אותה, על מורכבויותיה, כולל

ביקורת עצמית היכן שמתאים". פרופ' בלומנפלד ליברטל בחרה להשתתף בכנסים מרחוק: "אני מעדיפה להשקיע את מרצי

פה. הכלי ההסברתי הוא להמשיך ולדבר על זה בכנסים ובהרצאות, למשל הוספת שקופית אחרונה של 'יזכור' עם מספרי

הרוגים ותמונות של ילדים חטופים". ד"ר פלינט רואה דווקא המון תמיכה: "אני מתרשמת שבעולם התכנון הבריטי בו אני

מעורבת מבינים שישראל היא זו שעומדת בחזית המאבק מול ערכים לאליברליים. אני מרגישה שאנחנו מקבלים גיבוי".

פרופ' איזנברג, מרגישה שפשוט מוקדם מדי להתנהל בזירה הזאת: " כדי שנוכל להתחיל לטפל בנושא של האקדמיה

הבינלאומית אנחנו צריכים עוד את הזמן להתאושש, להחלים, ולעמוד על הרגליים". 

אחת המטרות שלנו באיגוד המתכננים היא להרחיב את מעגלי שיתוף הפעולה בין מתכננים/ות ובעלי מקצוע מתחומים

משיקים, וכן לייצר קהילה תומכת ומסייעת לכל מה שדרוש למתכננים/ות להצליח ולשגשג.

לפיכך, מזכירים לכם/ן שבאתר האיגוד ישנו מדור דרושים/ות ובו מתפרסמות מודעות שעשויות להיות רלוונטיות עבורכן/ם,

עבור קולגות ומתכננים צעירים.

יש לכם משרה רלוונטית למתכננים/ות?

igudm1@gmail.com < לפרסום מודעת דרושים/ות, יש לפנות למזכירות האיגוד במייל, עם ציון פרטי המשרה המלאים

לצפייה במשרות המוצעות כעת, היכנסו לקישור:

ללוח המשרות

מעורבות, קולות קוראים, כנסים ואירועים

לשליחה: במייל

            

igudm1@gmail.com :איגוד המתכננים בישראל | צרו איתנו קשר ©
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״בונים יחד״ הנו מיזםמאגר חברתי של אנשי ונשות מקצוע מענף

הבנייה אשר מתנדבים לעמוד לצד המשפחות שנפגעו לסייע להם

בשיקום המרחב הבנוי, הבתים והדירות ביישובי העוטף שנהרסו

או נפגעו במלחמת ״חרבות ברזל״. כל זאת על מנת להחזיר את

התושבים והמשפחות למרחבים בנויים חדשים ומתחדשים

במהרה. 

מוזמנים להצטרף למאגר מתכננים ויועצים בתחומי הכשרה

שונים: אדריכלים, אדריכלי נוף, מהנדסים, הנדסאים, מודדים,

מעצבי פנים, אנשי הדמיות, יועצי בנייה ירוקה, יועצי נגישות, יועצי

מיגון ובטיחות, כמאים, שמאים, יועצי איטום, אגרונומים, יועצי

קרקע, יועצי תנועה, מתכננים חברתיים, אנשי פרוגרמה, כלכלנים

אורבניים, ועוד רבים. 

לפרטים והרשמה

אירועי 7 באוקטובר שינו את המציאות המוכרת על פניה. ישראל

מצאה עצמה במלחמה, מאות אלפים איבדו את יקיריהם ואת

בתיהם, שגרת החיים של כל אזרחי המדינה נקטעה והעתיד

הקרוב והרחוק נראה כלוט בערפל.

האקדמיה, כזירת המפגש בין צעירים לבין רעיונות – היא הבית

בו בחרנו להתכנס, סטודנטים וסטודנטיות מכלל המוסדות

האקדמיים בארץ  לחלום, לחקור, ליזום ולעצב את היום שאחרי

המלחמה.

1214 בדצמבר, אוניברסיטת תלאביב

לפרטים והרשמה

הוספה ליומן:

יונתן רוזין, מתכנן תחבורה וחבר הועד,  כותב

בטיים אאוט על תכנון צמתים חכם ואנושי יותר,

בקלות.

לקריאה

המינהלת להתחדשות עירונית בירושלים מציעה
קורס להכשרת יועצים חברתיים בהתחדשות

עירונית. 

תהליכי התחדשות עירונית ( פינוי בינוי) מלווים על

ידי יועצים חברתיים המסייעים ומלווים את בעלי

הדירות בתהליך.

הקורס מותאם במיוחד לציבור החרדי.

פתיחת הקורס: 9 בינואר 2024, מידי יום שלישי

לפרטים והרשמה

מידעון (ניוזלטר) מספר 324: דצמבר 2023

חדשות האיגוד בצל המלחמה

מתכננות ומתכננים יקרים.ות,

אנו רוצות לפתוח גיליון זה של מידעון האיגוד בפניה אישית לכל אחת ואחד מכם לשלם את דמי החברות השנתית.

 בימים אלו נפתחה ההרשמה לשנת 2024. כמדי שנה למקדימים להצטרף/לחדש חברות אנו מציעים הנחה צנועה בדמי

החבר. בימים אלו מחשבות כולנו נמצאות בדאגה לנעשה במדינה ובגבולותיה לצד דאגה  אישית לשלומם של יקירים

ולפרנסה. לצד כל זאת אנו מבקשות לקרוא לכן.ם דווקא בעת זו לשים לבכם.ן גם לאיגוד המקצועי שלנו ולפעילותו. מדי שנה

נאבק האיגוד על שרידותו הכלכלית ויכולתו לעבוד ולייצג באופן משמעותי את תחום התכנון. השנה הדבר מקבל משנה תוקף.

אנו מתמודדות עם חשש אמיתי וריאלי כי הפרויקטים והפעילויות השונות והתחזיות התקציביות לא יתממשו בהיקף הרצוי

שמאפשר את המשך הפעילות השוטפת של האיגוד.

לפיכך השנה, יותר מתמיד וממגוון סיבות, תשלום דמי החבר והצטרפותם של מירב א.נשי התכנון לארגון הפרופסיונלי של

התחום חשובים מתמיד. כפי שא.נשי התכנון יודעים.ות להתגייס לטובת קריאות מקצועיות שלנו אנו פונות ומבקשות את

התגייסותכן.ם הן לתשלום דמי החבר כבר כעת והן להוספת חברות וחברים חדשים.ות לאיגוד.

גיליון זה ממשיך לעסוק במצב המורכב אליו נקלעה מדינת ישראל גם בתחומי התכנון והפעם אנו מאירות זרקור על הדרך בה

מתמודדים בתי הספר לתכנון עם העיכוב בפתיחת שנת הלימודים האקדמית והאתגרים המיוחדים שהיא תציב. 

לצד זאת אנו מאירים על האקתון היום שאחרי שעורכת אוניברסיטת תל אביב, לצד המידע השוטף שמפורסם כמדי גיליון.

אנו מאחלות לכן.ם קריאה מועילה ומהנה ומקוות לראותכם.ן בקרב שורותינו,

שלכן.ם

תמי ורחל 

לחידוש או הצטרפות

  **ההרשמה לחברות באיגוד המתכננים לשנת 2024 בעיצומה** 
למחדשי/ות חברות ולמצטרפים חדשים/ות.

איגוד המתכננים פועל לחיזוק מעמד המקצוע, מקדם דיונים וניירות עמדה בנושאים תכנוניים עקרוניים, פעיל עכשיו בנושאים

הקשורים לשיקום אזור הדרום והצפון, עוסק במכרזים, מקיים כנסים ועוד. ללא תמיכתם באיגוד, דרך תשלום דמי החבר

השנתיים, כל זה לא יוכל לקרות. 

חשוב לזכור כי עבודת יושבות ראש האיגוד, חברי הועד ורבים ורבות שמצטרפים.ות לעשיה הינה כולה בהתנדבות ונעשית

בעזרת מעטפת מאוד צנועה של צוות העובדות במסירות גדולה. 

בשנה הקרובה, כשאתגרים מגוונים ושאלות מקצועיות בתחומי השיקום והבינוי החברתי והפיזי עומדות בפני א.נשי התכנון,

חברותכם.ן חשובה במיוחד. 

תקציב הפעילות של האיגוד מבוסס על דמי החבר ובלעדיהם לא תוכל להיות פעילות. אנו מאמינים שכל אחד.ת רואה חשיבות

בקיומו של ארגון מקצועי לקהילת המתכננים.

אנו זקוקים לכם ולכן!

גם השנה אנו מציעים.ות שני מסלולי חברות  

***כאשר לנרשמים.ות בחודש דצמבר אנו מציעים הנחה מיוחדת***:

:מסלול שנתי

חידוש חברות / הצטרפות לשנת 2024, בתשלום שנתי בודד 

***תעריף הנחה מיוחד למחדשים/מצטרפים עד ל  31.12.23

:מסלול חודשי

הוראת קבע חודשית מתמשכת.

***למחדשים/מצטרפים במסלול זה עד ל  31.12.23 – חודש ינואר ללא עלות

מסלול זה מאפשר המשך חברות רציף ללא צורך בחידוש שנתי.

אנו סמוכים/ות ובטוחים/ות שתרצו לקחת חלק בקהילה המתרחבת של ציבור המתכננים וקוראים/ות לכם להצטרף לאיגוד

כחברים מן המניין, עכשיו!!

אנא מהרו והסדירו חברותכם.ן באיגוד המקצועי של העוסקים.ות בתחום התכנון, לשנת 2024

לכל התעריפים, המסלולים ולמימוש ההנחות, לחצו כאן:

לחידוש או הצטרפות

עדכונים מהאקדמיה

שנת הלימודים אמורה להיפתח לפי שעה, אחרי עיכוב של 11 שבועות, ב31 בדצמבר. שוחחנו עם

חמשת ראשי תוכניות הלימוד לתואר שני בתכנון עירוני כדי להבין איפה הדברים עומדים נוכח המציאות

החדשה שנוצרה באירועי 7 באוקטובר, ביחס לכמה מימדים: מול הסטודנטים, ביחס למבנה תכנית

הלימודים ומול קולגות ומחלקות בזירה האקדמית הבינלאומית. גילינו יחס אישי, שמירה על מבנה

תכנית הלימודים ככל שקיצור הסמסטר מאפשר, ודעות חלוקות בנוגע להתמודדות בזירה האקדמאית

הבינלאומית.

כל ראשי המחלקות סיפרו על שמירה על קשר עם הסטודנטים והתעדכנות ככל הניתן על מצבם. בין הסטודנטים יש משרתי

מילואים, מפונים בדירות זמניות או בתי מלון, וכאלה שכמו נותרו בתקופת המתנה. כלל המוסדות מכירים בקשיים הצפויים

בשנה הנוכחית ודואגים לסדנאות הכנה עבור הסגל והסטודנטים. פרופ' אפרת איזנברג, ראש המסלול לתכנון ערים ואזורים

בפקולטה לארכיטקטורה ובינוי ערים בטכניון, סיפרה על הניסיון להמשיך ליזום פעילות סטודנטיאלית של המסלול גם כעת,

ובהם מפגשי 'הכר את המנחה' לתלמידי מחקר או ימי התנדבות בחקלאות. 

כל ראשי המסלולים הזכירו את ההתחשבות הנדרשת בסטודנטים ערבים. "הם נמצאים במלכוד וצריכים  להוכיח נאמנות

והתנערות מחמאס תוך שהם נפגעים קשה במקומות מגוריהם, שאין בהם מיגוניות, ויש בסביבתם הרוגים", ציינה פרופ'

נוריות אלפסי, ראש המגמה לתכנון ערים באוניברסיטת בןגוריון בנגב, בהתייחסה לסטודנטים הבדואים במחלקה. בדומה,

פרופ' ערן רזין, מנהל המכון ללימודים עירוניים ואזוריים באוניברסיטה העברית, ציין כי הסטודנטים הערבים ממזרח ירושלים

"לא במצב נוח ועלולים לפחד לדבר שמא יגידו דבר לא נכון. מצד שני אי אפשר לדרוש מהם לשיר התקווה". 

בדבר הצורה בה המציאות החדשה תחלחל אל תכניות הלימודים, התגובות היו מגוונות ושילבו התייחסות לתכנים עצמם לצד

המגבלות שמכתיבים קיצור הסמסטר ותכנית הלימודים המובנית. "אנחנו לא מתכננים לשנות את התכנים", אומרת פרופ'

אפרת בלומנפלד ליברטל, ראש המסלול המשותף לתכנון ועיצוב אזורי ועירוני באוניברסיטת תלאביב, "לימוד נושאים

אקטואליים אנחנו משאירים, תחת החופש האקדמי, לבחירת המרצים". ד"ר שלומית פלינט, ראשת המגמה לתכנון עירוני

באוניברסיטת בראילן מציינת ש" כרגע הכל מרגיש חשוף, כואב וטרי, ואולי נעשה את השינוי הזה בשנה הבאה. כך או כך,

תכנון טוב וממשל טוב משולבים ותלויים האחד בשני  ואלו תכנים שהיום, יותר מתמיד, חשוב להכניס." פרופ' אלפסי ופרופ'

איזנברג שיתפו מחשבות על שילוב של סטודנטים בקבוצות מחקר או חשיבה בתחום השיקום, מחוץ לתכנית הלימודים. 

פרופ' רזין הדגיש את  הצורך שאולי מתעורר בשינוי ובחינה מחדש של פרדיגמות תכנוניות. "המלחמה, כמו משבר הקורונה

שקדם לה, מציבים סימני שאלה על כל מיני אמיתות שאנחנו מטיפים להן", הוא אומר, "למשל חיים בלי מכונית פרטית

שעלולים להעמיד את משק הבית בעמדת נחיתות במצבי חירום, או צעדים כמו  סגירת בתיהזיקוק בחיפה, שתייצר תלות

ביבוא תזקיקי נפט".  מול הרגישות הנדרשת מול הסטודנטים, ד"ר פלינט מדגישה דווקא את החשיבות שבהתמודדות עם

הקונפליקט. "הסטודנטים מגיעים ממגוון רקעים גדול מאוד, וזה מייצר שאלות של תכנון קונפליקטואלי, תכנון פוליטי.

באקדמיה אפשר להתנסות במשחקי הכוחות האלה בשטח סטרילי יחסית. יש פה הזדמנות לקדם הסכמות, הבנות, והיכרות

עם הצד השני."

פרט לעצומה שיצאה תחת ידה של האגודה לגאוגרפיה ישראלית (כאן) כתשובה למכתב של הגאוגרפיים הביקורתיים

(International Critical Geogpraphers), לא נראה שיש התארגנות מסודרת להצגת העמדה או נקודת המבט

הישראלית מול מסלולים או קולגות בחו"ל. ההתנהלות בתחום זה נשארת על בסיס אישי וקולגיאלי. הדברים נמצאים על רצף

כל ראשי המסלולים מבינים את נקודת המוצא של תחום התכנון כמגוון וככזה שמושתת על שיח ביקורתי. "השיח שלנו

כגאוגרפים הוא ביקורתי תמיד, אבל תכנון הוא תחום  פרקטי ומבוסס מידע ונתונים. נדהמתי לראות התעלמות. חברים

וקולגות שולחים מיילים, או לב אדום, אבל ברמה האישית אני מרגישה סוג של בגידה בחובה להסתכל על המידע", מספרת

בכאב פרופ' אלפסי. "אין לנו עיסוק בכך ברמה המחלקתית", מספר פרופ' רזין, "בתכתובות ובשיחות עם קולגות שלנו,

שמכירים לפחות באופן חלקי את המציאות ביו"ש ואת הפוליטיקה הישראלית, לא נכון להעביר מסרים בסיסמאות פשטניות

וההסברה המשכנעת יותר היא להציג באופן כמה שיותר אמין את המציאות, כפי שאנו מבינים אותה, על מורכבויותיה, כולל

ביקורת עצמית היכן שמתאים". פרופ' בלומנפלד ליברטל בחרה להשתתף בכנסים מרחוק: "אני מעדיפה להשקיע את מרצי

פה. הכלי ההסברתי הוא להמשיך ולדבר על זה בכנסים ובהרצאות, למשל הוספת שקופית אחרונה של 'יזכור' עם מספרי

הרוגים ותמונות של ילדים חטופים". ד"ר פלינט רואה דווקא המון תמיכה: "אני מתרשמת שבעולם התכנון הבריטי בו אני

מעורבת מבינים שישראל היא זו שעומדת בחזית המאבק מול ערכים לאליברליים. אני מרגישה שאנחנו מקבלים גיבוי".

פרופ' איזנברג, מרגישה שפשוט מוקדם מדי להתנהל בזירה הזאת: " כדי שנוכל להתחיל לטפל בנושא של האקדמיה

הבינלאומית אנחנו צריכים עוד את הזמן להתאושש, להחלים, ולעמוד על הרגליים". 

אחת המטרות שלנו באיגוד המתכננים היא להרחיב את מעגלי שיתוף הפעולה בין מתכננים/ות ובעלי מקצוע מתחומים

משיקים, וכן לייצר קהילה תומכת ומסייעת לכל מה שדרוש למתכננים/ות להצליח ולשגשג.

לפיכך, מזכירים לכם/ן שבאתר האיגוד ישנו מדור דרושים/ות ובו מתפרסמות מודעות שעשויות להיות רלוונטיות עבורכן/ם,

עבור קולגות ומתכננים צעירים.

יש לכם משרה רלוונטית למתכננים/ות?

igudm1@gmail.com < לפרסום מודעת דרושים/ות, יש לפנות למזכירות האיגוד במייל, עם ציון פרטי המשרה המלאים

לצפייה במשרות המוצעות כעת, היכנסו לקישור:

ללוח המשרות

מעורבות, קולות קוראים, כנסים ואירועים

לשליחה: במייל

            

igudm1@gmail.com :איגוד המתכננים בישראל | צרו איתנו קשר ©

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLScdWR0cYCYDZSd3Y-Pojgg04bRMjqxF1XM9y9kqLXIOSbUzmA/viewform
https://www.aepi.org.il/
https://www.youtube.com/@user-fw2jd3ue3p
https://www.facebook.com/plannersassociationisrael

